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ຊາດລາວເຮົາ ໄດ້ດຳລົງຊີວິດຢູ່ມື້ບຸນປະຕິວັດ ອັນຄຶກ
ຄ້ືນມ່ວນຊ່ືນຢ່າງແທ້ຈິງ, ພິເສດແມ່ນໄດ້ຊີງເອົາໄຊຊະນະອັນຍ່ິງ
ໃຫຍ່ ທ່ີບ່ໍເຄີຍມີຈັກເທ່ືອມາໄດ້ ປົດປ່ອຍຕົນເອງດ້ວຍກຳລັງແຮງ
ຂອງຕົນເອງ ໃຫ້ຫຸຼດຈາກຊີກໂສ້ແຫ່ງການຂູດຮີດ ເພ່ືອບືນຕົວຂ້ຶນ
ສ້າງຊີວິດໃໝ່, ຊີວິດທ່ີມີອິດສະຫຼະພາບຢ່າງແທ້ຈິງ.

(ບົດລາຍງານການເມືອງ ຕໍ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ວັນທີ 2 ທັນວາ 1975, ໜ້າ 119)

ຕ້ອງສຶກສາອົບຮົມໃຫ້ຕົນລາວທຸກຄົນ ເຂ້ົາໃຈແຈ້ງວ່າ
ເຂົາເຈ້ົາແມ່ນເຈ້ົາຂອງປະເທດລາວ, ຊັບສິນ, ຊັບພະຍາກອນຂອງ
ປະເທດຊາດທັງໝົດ ລ້ວນແຕ່ເປັນຂອງປະຊາຊົນ, ເຂົາເຈົ້າຕ້ອງ
ເຮັດລ້ອນພັນທະຂອງຜູ້ທີ່ເປັນເຈົ້າປະເທດຊາດ.

(ປຶ້ມສັງລວມບົດໂອ້ລົມຕໍ່ຂັ້ນສູງກາງ, ໜ້າ 105)
vjko8+lt[a[|hk

leg]afdv'xt-5,7q[7tot 7A'mu 10 
0v'7tot[=]ysko'kol6odk'rad

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 10 ຂອງຄະນະ
ບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝ
ທີ XI ໄດ້ດໍາເນີນມາແຕ່ວັນທີ 
19-23 ພຶດສະພາ 2025 ທີ່ສຳ
ນັກງານສູນກາງພັກ ພາຍໃຕ້ການ
ເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ທອງ
ລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ
ປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ  ໄດ້ປິດ

Iv'xtmkoltrkcsj'-kf 8hvoIa[dkog0qhk1hP,
0jeoa[0v'gvdvad7t]af4tm6fltstrk[gvuiq[

(ສພຊ) - ວັນທີ 17-18 
ພຶດສະພານີ້ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ກວດກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານຮ່າງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປູກຝັງ 
(ສ້າງໃໝ່) ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 
ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ); ເຂົ້າຮ່ວມມີ
ບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງ
ປະທານກຳມາທິການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ຂອງ ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີ
ກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວ

d;fdkgoNv.oIv[fhkoIjk'dqf\kpdkox6d/a'

ຂ້ອງ, ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະ
ຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ປະ
ຈຳ ສປປລາວ, ຄະນະທີ່ປຶກສາ

ທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຫົວໜ້າ-

(ສພຊ) - ວັນທີ 16 
ພຶດສະພານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມກີອງປະຊມຸປກຶສາ
ຫາລືກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດ
ໝາຍ ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-
ສັງຄົມ ທ່ີຕິດພັນກັບການແກ້ໄຂ
ປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍທ່ີເປັນບັນຫາ
ເຄັ່ງຮ້ອນໃນສັງຄົມ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາໃບ 
ດໍາລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ

sk]ndkocdhw0xkdqfdkosp=hm=hmujg7aj'Ihvo.ola'7q,

ຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານ
ຮອງປະທານກໍາມາທິການຂອງ 

ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີຈາກກະ

(ສພຊ) - ວັນທີ 21 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີພິທີລົງນາມໃນບົດ
ບນັທຶກຄວາມເຂ້ົາໃຈ ລະຫວ່າງ
ກອງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອສັງຄົມຂອງ

]q'ok,[qf[aombd7;k,g0Qk.9
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ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ
ແລະ ມະຫາວິທະຍາໄລ ມະຫາ
ຈຸລາລົງກອນ ຣາຊະວິທະຍາໄລ 
ແຫ່ງ ລາຊະອານາຈັກໄທ ວ່າດ້ວຍ
ການສ່ົງເສີມການສຶກສາສົງ; ຝ່າຍ

ມະຫາວິທະຍາໄລ ມະຫາຈຸລາລົງ
ກອນ ຣາຊະວິທະຍາໄລ ໂດຍມີ
ພຣະເທບວັດຊະຣະສານບັນດິດ 
ຮສ. ປອ. ຮອງອະທິການບໍດີມະ

7tot,yf8trk[]af4tltrk 
]k;{]afg-p{]k; rq[xtmk'wd

ລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດອັນຈົບງາມ.
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນ

ກາງພັກ ໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ,
ປຶກສາຫາລື ແລະໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາ 
ຕ່ໍການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນ
ງບົປະມານ-ເງນິຕາ ໃນ 6 ເດືອນ
ຕົ້ນປີ 2025; ຕີລາຄາຜົນການ
ດໍາເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງອົງ
ຄະນະພັກເມືອງ-ນະຄອນ, ບັນ
ດາຮາກຖານພັກອ້ອມຂ້າງສູນ
ກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ; ພິເສດ ໄດ້
ປຶກສາຫາລື ແລະ ມີຄວາມເຫັນ
ຊີ້ນໍາຕ່ໍບັນດາຮ່າງເອກະສານທ່ີ
ຈະນໍາລາຍງານຕ່ໍກອງປະຊຸມ

(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 16 ພຶດສະພາຜ່ານມາ ທີ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນ
ຮັບການເຂ້ົາຢ້ຽມຂ່ໍານັບຂອງ
ທ່ານ ມາກ ກາລາເຮີ (Mark 
GALLAGHER) ເອກອັກຄະ
ລັດຖະທູດວິສາມນັ ຜູມ້ອີຳນາດ
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(ສພຂ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 12 ພຶດສະພາຜ່ານມາ ທີ່ຫ້ອງ
ປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸ
ດົມໄຊ, ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ 
ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, 
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ຄປຈສພຊ), ປະທານກຳມາທິ
ການວັດທະນະທຳ- ສັງຄົມ 
(ກວທສ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້
ພົບປະທ່ານ ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ຮອງ
ເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຄະນະ ເພ່ືອ
ແຈ້ງຈຸດປະສົງຂອງການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງອຸດົມໄຊ.

ຕອນບ່າຍ ທ່ີຫ້ອງປະຊຸມ
ພະແນກສຶກສາທິການ ແລະ ກິ
ລາແຂວງ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮ່ວມ
ລະຫວ່າງກຳມາທິການວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ກັບ ຄະນະກໍາມະ
ການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ 
ບັນດາເຜ່ົາ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ແລະ ບັນດາພະແນກການ, ອົງ
ການອ້ອມຂ້າງແຂວງ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ບຸນ
ຕາ ເທບພະວົງ ແລະ ທ່ານ ຄຳດີ 
ວົງລ້ອມ; ມີທ່ານ ຄໍາມະນີ ໄຊ
ດວງຕາ ປະທານຄະນະກໍາມະ
ການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ 

xtmko d;ml g7njvows;;Pd'ko16jv5fq,w-

ບັນດາເຜົ່າ, ບັນດາທ່ານສະມາ
ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວ
ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, 
ອົງການ ແລະ ພະນັກງານຈາກ
ຂະແໜງກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ
ຢ່າງພ້ອມພຽງ ເຊິ່ງມີຈຸດປະສົງ
ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາ, ເກັບກໍາ
ຂ້ໍມນູກຽ່ວກບັການຈດັ ຕ້ັງປະຕິ
ບັດບັນດາຄາດໝາຍໃນຂົງເຂດ
ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ປະຈໍາປີ 
2025 ເພື່ອລາຍງານຕໍ່ກອງປະ
ຊຸມຄະນະປະ ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX.

ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ 
ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ໄດ້ລາຍງານຫຍໍ້
ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມຂອງແຂວງ ໃນໄລຍະ 4 
ເດືອນຕົ້ນປີ 2025 ແລະ ຜົນ
ສຳເລັດທີ່ພົ້ນເດັ່ນຕ່າງໆ; ພ້ອມ
ກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ຮັບຟັງການລາຍ
ງານຈາກບັນດາພະແນກການ 
ຕາມຄໍາຖາມເຈາະຈ້ີມຂອງຄະນະ
ຮັບຜິດຊອບ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ການສຸມໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນ
ດາຄາດໝາຍ ເປັນຕົ້ນ: ຂົງເຂດ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ຂົງ

ເຂດສາທາລະນະສຸກ, ຂົງເຂດ
ແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການ
ສັງຄົມ, ຂົງເຂດຖະແຫຼງຂ່າວ, 
ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ 
ເຊິ່ງແຕ່ລະຂົງ ເຂດ ໄດ້ສຸມໃສ່
ປະຕິບັດໜ້າທ່ີຂອງຕົນຕາມການ
ມອບໝາຍ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາ
ທ່ີຄົງຄ້າງໄດ້ຕາມແຜນການທ່ີ
ກຳນົດໄວ້.

ວັນທີ 14 ພຶດສະພາ, 
ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານຢູ່ເມືອງຫຼາ ໂດຍມີທ່ານ 
ນາງ ຄໍາພອນ ພິມມະຈັນ ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
ທ່ານ ຄໍາມະນີ ໄຊດວງຕາ, ບັນ
ດາທ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງ
ເມືອງ, ຄະນະນໍາຂອງເມືອງ, ຫົວ
ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການ ແລະ 
ພະນັກງານຂະແໜງການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ ເຊິ່ງບັນດາຫ້ອງ
ການທ່ີກຽ່ວຂ້ອງຂອງເມອືງ ໄດ້
ລາຍງານການ ເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານໂດຍຫຍ້ໍຕາມຄໍາຖາມເຈາະ
ຈີ້ມຂອງຄະນະຈາກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການ
ສຸມໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາຄາດ
ໝາຍ, ຫຼັງຈາກນັ້ນ ໄດ້ມີການ
ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນເຊິ່ງກັນ
ແລະກັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ; ນອກ
ຈາກນີ້, ຍັງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມ
ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ໂຮງໝໍ
ແຂວງ, ໂຮງຮຽນວິຊາຊບີ ພ້ອມ
ທັງຢ້ຽມຊົມແຫ່ຼງທ່ອງທ່ຽວ ແລະ 
ສະຖານທີ່ຕ່າງໆ ຂອງເມືອງຫຼາ 
ອີກດ້ວຍ.

(ສພຊ) - ເພື່ອຍົກລະ
ດັບຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບວຽກງານ
ຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນ
ຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງ
ຂອງປະທານຄະນະກຳມະການ
ປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ 
ໃຫ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ; 
ເພ່ືອເອກະພາບໃນການປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າ
ທ່ີວຽກງານດ່ັງກ່າວ ຢ່າງມີປະສິດ
ທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ ຕອບສະ
ໜອງໄດ້ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງ
ການໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າ
ທີ່ວຽກງານຕົວຈິງ. ສະນັ້ນ, ໃນ
ວັນທີ 12-13 ພຶດສະພາ 2025 
ທ່ີແຂວງວຽງຈນັ, ກາໍມາທິການ
ກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຝຶກ
ອົບຮົມການຕິດຕາມກວດກາ
ການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງຂອງປະທານຄະ
ນະກໍາມະການປົກຄອງນະຄອນ
ຫຼວງ, ແຂວງ ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດ
ຖະກອນຂອງສະພາປະຊາຊົນນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ແຂວງວຽງ
ຈັນ, ແຂວງໄຊສົມບູນ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາແພງ 
ວິລະພັນ ປະທານກໍາມາທິການ
ກົດໝາຍ; ເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາ
ມ່ວນ, ເລຂາທິການສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ, ຫົວໜ້າ ແລະ 
ຮອງຫົວໜ້າກົມຕິດຕາມກວດ
ກາ, ໂຄສະນາ ແລະ ຕີຄວາມ

ໝາຍກົດໝາຍ, ປະທານ ແລະ 
ຮອງປະທານຄະນະກໍາມະການຍຸ
ຕິທໍາ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງ
ກັນຄວາມສະຫງ ົບ, ວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, 
ເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ 
ການເງິນ, ຄະນະພະແນກ, ຫົວ
ໜ້າ ແລະ ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ, 
ລັດຖະກອນວິຊາການຈາກກົມ
ຕິດຕາມກວດກາ, ໂຄສະນາ ແລະ 
ຕີຄວາມໝາຍກົດໝາຍ ແລະ 
ຈາກ  4 ແຂວງຄື: ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ, ແຂວງຄໍາມ່ວນ, ແຂວງ
ວຽງຈນັ ແລະ ແຂວງໄຊສມົບນູ.

ໃນກອງປະຊຸມຝຶກອົບ
ຮົມຄັ້ງນີ້ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງ
ບົດຮຽນກ່ຽວກັບການສ້າງ ແລະ 
ປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ (ຂໍ້
ຕົກລົງຂອງປະທານຄະນະກຳມະ
ການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, 
ແຂວງ); ບົດຮຽນການຕິດຕາມ
ກວດກາ ການປະເມີນຜົນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍຂອງສະ
ພາແຫງ່ຊາດ; ບົດຮຽນການຕດິ
ຕາມກວດກາຂອງຄະນະປະຈຳ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄຳມ່ວນ; 
ບົດຮຽນການຕິດຕາມກວດກາ
ການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າ ແຂວງ
ຄຳມວ່ນ ແລະ ຄູມ່ກືຽ່ວກບັການ
ຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນ
ຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງ
ຂອງປະທານຄະນະກໍາມະການ

ປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ. 
ນອກຈາກນັ້ນ,  ຍັງໄດ້ເຜີຍແຜ່
ນິຕິກໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 3 
ສະບັບ ຄື: ຄໍາແນະນໍາຂອງຄະ
ນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການຕິດຕາມກວດກາການປະ
ເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍ
ຕົກລົງຂອງປະທານຄະນະກໍາມະ
ການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ 
ສະບັບເລກທີ 06/ຄປຈ, ລົງວັນ
ທີ 28 ມີນາ 2025; ຄໍາແນະ
ນໍາຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ວ່າດ້ວຍການສ້າງ ແລະ ປັບ
ປຸງກົດໝາຍ ໄລຍະປີ 2026-
2030 ສະບັບເລກທ ີ03/ຄປຈ, 
ລົງວັນທີ 5 ມັງກອນ 2024 
ແລະ ຄໍາແນະນໍາຂອງຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການ
ສະຫຸຼບຕີລາຄາການໂຄສະນາເຜີຍ
ແຜ່ກົດໝາຍ ສະບັບເລກທ ີ01/
ຄປຈ, ລົງວັນທີ 3 ມັງກອນ 
2024 ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້
ເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ນໍາໄປເຜີຍແຜ່
ໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນຕໍ່ໄປ.

ກອງປະຊຸມດ່ັງກ່າວ ແມ່ນ
ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນທາງ
ດ້ານງບົປະມານຈາກມູນນິທິເວດ
ມິນເຕີ (Westminster Foun-
dation for Democracy).

(ກົມຕິດຕາມກວດກາ, ໂຄສະນາ 
ແລະ ຕີຄວາມໝາຍກົດໝາຍ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 12-16 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ມະນີ
ໂສ ຊາມນຸຕີ ຮອງປະທານກຳມາ
ທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລ
ຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ສົມທົບກັບຄະນະ
ກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນ
ການ ແລະ ການເງິນ ສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ ເຄື່ອນໄຫວຕິດ
ຕາມກວດການການຈັດຕ້ັງປະຕິ
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ບັດບາງວຽກງານໃນຂົງເຂດເສດ
ຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງ
ແວດລ້ອມ ທີ່ແຂວງຈໍາປາສັກ 
ແລະ ແຂວງສາລະວັນ ຕາມລຳ
ດັບ ໂດຍໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມ
ຮ່ວມກັບພະແນກການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ເພື່ອຮັບຟັງການລາຍງານ
ຈາກພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ 
ຂົນສົົ່ງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັັ້ງປະ
ຕິບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ

ໝາຍ ທ່ີຕິດພັນກັບການອໍານວຍ
ຄວາມສະດວກທາງດ້ານການ
ຂົນສ່ົົງ ໂດຍສະເພາະການຂົນສ່ົົງ
ສິນຄ້າພາຍໃນ, ລະຫວ່າງປະເທດ 
ແລະ ຜ່ານແດນ ໃນໄລຍະຜ່ານ
ມາ; ພະແນກການເງິນ ລາຍງານ
ກ່ຽວກັບການອໍານວຍຄວາມສະ
ດວກທາງດ້ານການຂົນສ່ົົງ ໂດຍ
ສະເພາະການຂົນສ່ົົງສິນຄ້າພາຍ
ໃນ, ລະຫວ່າງປະເທດ ແລະ ຜາ່ນ

ແດນ; ພະແນກຊັບພະຍາກອນ
ທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ
ລາຍງານການຈັດຕ້ັັງປະຕິບັດ
ວຽກງານຂ້ຶນທະບຽນອອກໃບ
ຕາດິນ ແລະ ການປະຕິບັດພັນ
ທະຄ່າເຊົົ່າ, ສໍາປະທານທີ່ດິນ 
ແລະ ການຈັດຕັັ້ງປະຕິບັດວຽກ
ງານຂອງບັນດາໂຄງການລົງທຶນ
ຈໍານວນໜຶ່ງ ທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່
ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທໍາ
ມະຊາດ; ພະແນກກະສິກໍາ ແລະ 
ປ່າໄມ້ ລາຍງານການຈັດຕັັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານຊົນລະປະທານ, 
ໂຮງງານຜະລິດຝຸ່ນ, ປຸ໋ຍ ແລະ 
ຫົວອາຫານສັດ, ສູນ, ສະຖານີ, 
ກຸ່ມ, ສະຫະກອນການຜະລິດກະ
ສກິາໍ ທ່ີພົວພັນເຖິງການສົົງ່ເສມີ
ການຜະລິດເພ່ືອຄ້ໍໍາປະກັນສະບຽງ
ອາຫານ ແລະ ຜະລິດເປັນສິນຄ້າ
ສົົງ່ອອກ. ຈາກນັນ້, ກໄໍດ້ມກີານ
ສົນທະນາແລກປ່ຽນ, ຕ້ັງຄໍາຖາມ
ເຈາະຈ້ີມ ເພ່ືອຊອກໃຫ້ເຫັນດ້ານ
ດີທີ່ຄວນເສີມຂະຫຍາຍ, ຊຸກຍູ້
ສ່ົງເສີມ ແລະ ດ້ານອ່ອນຂ້ໍຄົງຄ້າງ 
ທ່ີຈະຕ້ອງຊອກຫາວິທີການແກ້
ໄຂໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ

ງານດ່ັງກ່າວ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ພາກ
ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ, ສອດ
ຄ່ອງກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມແຕ່ລະໄລຍະ; ທັງຈະ
ເປັນຂ້ໍມູນ ແລະ ບ່ອນອີງໃນການ
ສັງລວມລາຍງານຕ່ໍຄະນະປະຈໍາ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 9 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະ
ມາເຖິງນີ້.

ນອກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ເຮັດ
ວຽກຮ່ວມກັບຄະນະຄຸ້ມຄອງ
ດ່ານສາກົນວັງເຕ່ົາ ທ່ີບ້ານວັງເຕ່ົາ
ເມືອງໂພນທອງ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັັງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງພາຫະ
ນະຂົນສ່ົົງສິນຄ້າ ເຂ້ົາ-ອອກ ຜ່ານ
ດ່ານ. ຈາກນ້ັນ ໄດ້ລົງຢ້ຽມຢາມ, 
ຕິດຕາມກວດກາຕົວຈິງຢູ່ພາກ
ສະໜາມ ຄື: ໂຄງການຊົນລະປະ
ທານຫ້ວຍວັງເຫ ເມືອງໂພນທອງ,
ໂຄງການຊົນລະປະທານບ້ານ
ໜອງຫອຍ ແລະ ເຂດປູກເຂົ້າ
ຈຸດບ້ານໜອງບົວທອງ ເມືອງ
ມຸນລະປາໂມກ, ອຸທິຍານແຫ່ງ

ຊາດດົງຫົວສາວ ເມືອງປະທຸມ
ພອນ (ຈຸດບ້ານນ້ຳພາກ) ແລະ 
ການຜະລິດກາເຟເຂດບ້ານປາກ
ບ້ອງ ເມືອງປາກຊ່ອງ ແຂວງຈໍາ
ປາສັກ. ທີ່ແຂວງສາລະວັນ ໄດ້
ລົງຢ້ຽມຢາມພ້ືນທ່ີການຜະລິດ
ເຂ້ົາເປັນສິນຄ້າຂອງສະຫະກອນ
ໜອງໃສຮ່ວມໃຈນາເພີເລີນ ເຊ່ິງ
ມີ 50 ຄອບຄົວ, ມີເນື້ອທີ່ການ
ຜະລິດລະດູຝົນ 114 ເຮັກຕາ 
ລະດູແລ້ງ 40 ກວ່າເຮັກຕາ; ພື້ນ
ທີ່ຕົວຈິງຂອງຊົນລະປະທານ ທີ່
ບ້ານນາທຶນ ແລະ ໂຮງງານຜະ
ລິດເຫຼົ້າຂາວ ບ້ານນາແພງໃຫຍ່ 
ເມືອງຄົງເຊໂດນ.

ກ່ອນໜ້ານັ້ນ, ທ່ານ ມະ
ນີໂສ ຊາມຸນຕີ ແລະ ຄະນະ ໄດ້
ເຂົ້າພົບທ່ານ ປອ. ດາວວົງ ພອນ
ແກ້ວ ເຈ້ົາແຂວງໆສາລະວັນ ແລະ 
ທ່ານ ສົມບູນ ເຮືອງວົງສາ ຮອງ
ເຈົາ້ແຂວງໆຈຳປາສກັ ເພ່ືອລາຍ
ງານຈຸດປະສົງຂອງການມາເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງ.

(ສົມພອນ ໄຊປັນຍາ ແລະ 
ດີລໍາພົນ ພົມມະຈັນ)
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(ສພຊ) - ເພື່ອຜັນຂະ
ຫຍາຍເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍ 
ທັງເປັນການໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ 
ແລະ ເປັນບ່ອນອີງໃນການສ້າງ
ຄວາມເຂ້ົາໃຈກ່ຽວກັບການຮັບ 
ແລະ ພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມ
ເປັນທໍາ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານລັດ
ຖະກອນທ່ີເຮັດໜ້າທ່ີໃນການຮັບ 
ແລະ ຄົ້ນຄວ້າຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມ
ເປັນທໍາ ກໍຄືປະຊາຊົນຜູ້ຍື່ນຄໍາ
ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ໃຫ້ໄດ້ຮູ້
ເຖິງສິດ ແລະ ໜ້າທ່ີ, ຫຼັກການ, 
ຂັ້ນຕອນ, ວິທີການ ແລະ ກົນ
ໄກໃນການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາ
ຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ໄດ້ຢ່າງ
ລະອຽດ, ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ, 
ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍກໍານົດໄວ້ 
ແນໃສ່ຮັບປະກັນໃຫ້ການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານສອງພາກສ່ວນ 
ມີປະສິດທິພາບ, ຮັດກຸມ, ທັນ
ເວລາ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດ
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ໝາຍ; ວັນທີ 15-17 ພຶດສະພາ
ນີ້ ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸດົມ ແຂວງ
ວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມກວດ
ກາ ແລະ ປັບປຸງເນື້ອໃນປຶ້ມຄູ່ມື
ການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງ
ຂໍຄວາມເປັນທໍາ ຂອງຄະນະປະ
ຈໍາສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ 
ແລະ ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ປະທານ
ກຳມາທິການຍຸຕິທຳ ເຊິ່ງມີບັນ
ດາທ່ານຮອງປະທານກໍາມາທິ
ການຍຸຕິທໍາ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ
ໜ້າກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ 
ພະນັກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມ.

ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງ
ພະຈັນ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ນັບຕັ້ງແຕ່ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງ
ຂໍຄວາມເປັນທໍາ ໄດ້ຮັບການສ້າງ
ແລະ ປບັປງຸມາທັງໝົດ ຈາໍນວນ 
4 ສະບັບ ເຫັນວ່າກົດໝາຍດັ່ງ

ກ່າວຍັງບ່ໍທັນໄດ້ຮັບການຜັນຂະ
ຫຍາຍອອກເປັນນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ
ໝາຍທີ່ເປັນຄູ່ມື ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນວຽກງານການຮັບ ແລະ ພິ
ຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ; 
ດ່ັງນັນ້, ກາໍມາທິການຍຸຕິທໍາ ຈຶງ່
ຈັດກອງປະຊຸມເພ່ືອກວດກາຄືນ 
ແລະ ປັບປຸງເນ້ືອໃນໃຫ້ມີຄວາມ
ສົມບູນ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບນິຕິ
ກໍາຕ່າງໆ ທ່ີໄດ້ມີການປັບປຸງໃນ
ປັດຈຸບັນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮ່ວມກັນ
ກວດກາ ແລະ ປັບປຸງຄືນເນື້ອ
ໃນປຶ້ມຄູ່ມືການຮັບ ແລະ ພິຈາ
ລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ 
ຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຄະນະປະຈໍາສະ
ພາແຫ່ງຊາດ; ປັບປຸງຂ້ໍຕົກລົງວ່າ
ດ້ວຍການຮັບ, ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ 
ພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນ
ທໍາ; ຄ້ົນຄວ້າປັບປຸງເນ້ືອໃນຂ້ໍຕົກ
ລົງຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານ
ງານລະຫວ່າງກໍາມາທິການຍຸຕິ
ທໍາ ກັບ ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ. 
ຈາກນ້ັນ, ກໍໄດ້ພ້ອມກັນສຸມໃສ່
ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄວາມ
ຄິດຄວາມເຫັນຕ່ໍວຽກງານທ່ີນໍາ
ມາປຶກສາຫາລືໃນຄ້ັງນ້ີ ໃຫ້ມີຜົນ
ສໍາເລັດຕາມຄາດໝາຍທ່ີວາງໄວ້.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຂ) - ກອງປະຊຸມ
ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານສາສະໜາ ແລະ 
ວຽກງານບັນດາເຜົ່າ ປະຈໍາປີ 
2025 ໄດ້ຈັດຂ້ຶນທີ່ຫ້ອງປະ
ຊຸມຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
(ສພຂ) ວຽງຈັນ ເມື່ອວັນພຸດທີ 
14 ພຶດສະພາຜາ່ນມາ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາຈັນ 
ໂສຕາປະເສີດ ຄະນະ ປະຈຳ ສະພາ
ແຫ່ງ ຊາດ, ປະທານກໍາມາທິການ
ບນັດາເຜົາ່ (ກບຜ) ເຊິງ່ມບີນັດາ
ທ່ານກໍາມະການຂອງ ກບຜ, ປະ
ທານ-ຮອງປະທານຄະນະກຳມະ
ການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ
ສພຂ, ແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ, 
3 ອົງການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນແຂວງ, 
ພະແນກພາຍໃນແຂວງ, ກອງ
ບັນຊາການ ປກສ ແຂວງ ພ້ອມ
ດ້ວຍພະນັກງານຈາກຂະແໜງ
ການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເຂ້ົາຮ່ວມ; ຈຸດ
ປະສົງ ກໍເພື່ອປະຕິບັດຕາມກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດ
ກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 

d[z 8yf8k,d;fdk c]t 
gda[de0=h,6o16jc0;';P'9ao

ແຜນການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມ
ກວດກາ ແລະ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນ 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍ, 
ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ຂອງຂະແໜງ
ການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເປັນຕ້ົນ: ວຽກ
ງານສາສະໜາ, ວຽກຊົນເຜົ່າ, 
ການພັດທະນາຊົນນະບົດ ແລະ 
ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ການປົກ
ຄອງທ້ອງຖີ່ນ, ການຈັດສັນພູມ
ລໍາເນົາ ແລະ ອາຊີບຄົງທີ່ ທີ່ຕິດ
ພັນກັບວຽກງານ 3 ສ້າງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານຈາກຂະແໜງການ
ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເປັນຕົ້ນ: 
ການແກ້ໄຂປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍ
ທາງສາສະໜາ ແລະ ບັນຫາຊົນ
ເຜົ່າ ຢູ່ພາຍໃນແຂວງ, ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດດໍາລັດວ່າດ້ວຍການ
ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການປົກປ້ອງການ
ເຄື່ອນໄຫວຂອງສາສະໜາ ສະ
ບັບເລກທີ 315/ລບ, ລົງວັນທີ 
16/8/2016, ວຽກງານປົກຄອງ
ທ້ອງຖິ່ນ, ວຽກງານ 3 ສ້າງ, 
ວຽກງານພັດທະນາຊົນນະບົດ 

ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ; 
ຈາກນ້ັນ, ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດ 
ຄໍາເຫັນຕ່ໍກັບບັນຫາດ່ັງກ່າວ ຢ່າງ
ມີຈຸດສຸມ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານສາສະໜາ 
ແລະ ວຽກງານຊົນເຜົ່າ ຢູ່ແຂວງ
ວຽງຈັນ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດຢ່າງຖືກຕ້ອງຕາມແນວ
ທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລັດຖະ
ທຳມະນູນ ແລະ ລະບຽບກົດ
ໝາຍຂອງລັດ.

ທ່ານ ຄໍາຈັນ ໂສຕາປະ
ເສີດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນເນັ້ນໜັກໃຫ້
ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ສືບຕ່ໍເອົາ
ໃຈໃສ່ຟື້ນຟູວັດທະນະທໍາ ແລະ 
ແກ້ໄຂບັນຫາຮີດຄອງປະເພນີທ່ີ
ບໍ່ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງ ໃຫ້ປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜ່ົາໄດ້ຮັບຮູ້ຢ່າງກວ້າງ
ຂວາງ ແລະ ນໍາເອົາແນວທາງນະ
ໂຍບາຍຂອງພັກ, ລະບຽບກົດ
ໝາຍຂອງລັດ ກ່ຽວກັບວຽກງານ
ສາສະໜາ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ລົງສູ່ປະ
ຊາຊົນໃຫ້ທ່ົວເຖິງ ແລະ ເລິກເຊ່ິງ.

(ບູລາຕີ ແສນທະວົງ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 14 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊຍະບູລີ 
ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດ
ກາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນ
ໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ພາຍ
ໃຕ້ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງ
ທ່ານ ປອ. ເກດແກ້ວ ສີຫາລາດ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການເສດ
ຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງ
ແວດລ້ອມ ແລະ ທ່ານ ເພັງນິລັນ 
ຄໍາພັນເພັງ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; 
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ມີບັນດາທ່ານຄະນະປະຈໍາສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງ
ຫົວໜ້າພະແນກການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ 
ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານພາຍໃນຄະ
ນະກໍາມະການເສດຖະກິດ, ແຜນ
ການ ແລະ ການເງິນ ຂອງ ສພຂ 
ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານສະພາບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດບາງວຽກງານຂອງ 
4 ພະແນກການຂອງແຂວງ ຄື: 
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົງ່, ການ
ເງນິ, ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ 
ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະສິກໍາ 

ແລະ ປ່າໄມ້; ຈາກນັ້ນ; ຜູ້ເຂົ້າ
ຮ່ວມໄດ້ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດ-ຄໍາ
ເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຍົກ
ໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ດ້ານ
ຄົງຄ້າງ ແລະ ສະເໜີວິທີການ
ແກ້ໄຂໃນຕ່ໍໜ້າ. ພ້ອມດຽວກັນ, 
ທ່ານ ປອ. ເກດແກ້ວ ສີຫາລາດ 
ກໍໄດ້ມີຄໍາເຫັນຊ້ີນໍາພະແນກການ
ຂອງແຂວງ ຈົ່ງສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີ
ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າທ່ີ
ວຽກງານຂອງຕົນ ໃຫ້ມີປະສິດ 
ທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ
ກວ່າເກົ່າ.

(ໂພໄຊ ແກ້ວກັນຍາ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 19 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊຍະບູລີ 
ໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມເກັບກໍາ
ຂ້ໍມນູ, ຕິດຕາມ, ຊກຸຍູ້ວຽກງານ
ຂອງສະຖາບັນຄ້ົນຄວ້ານິຕິກໍາສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສນສ) ພາຍໃຕ້
ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ
ດຣ. ວິລະພັນ ສີລິທໍາ ຮອງຫົວ
ໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກໍາ 
ແລະ ທ່ານ ນາງ ວິລະພອນ ທອງ
ພິມ ກາໍມະການພັກແຂວງ, ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ໂດຍມີບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳ, 
ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ, 
ຮອງເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງ
ຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກ
ງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພາຍໃນ ສພຂ 
ພ້ອມດ້ວຍທີມງານຈາກ ສນສ 
ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນວາລະດໍາເນີນກອງ
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ປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານການ
ເຄ່ືອນໄຫວໂດຍຫຍ້ໍຂອງສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ
ບັນຫາພົ້ນເດັ່ນ, ຜົນສຳເລັດ, ຂໍ້
ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກງານ
ຂອງຂະແໜງຄົ້ນຄວ້າສັງລວມ 
ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ; ບາງຜົນ
ສໍາເລັດອັນພ້ົນເດ່ັນໃນການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານ 1 ປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງ
ໄດ້ລົງຕິດຕາມກວດກາ ແລະ 
ຊຸກຍູ້ວຽກງານງານຂອງອົງການ
ປົກຄອງ, ການປະຕິບັດລັດຖະ
ທໍາມະນູນ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ
ໝາຍ ຢ່າງປົກກະຕິ ພ້ອມທັງຕິດ
ຕາມກວດກາການທົດແທນຄ່າ
ເສຍຫາຍໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ; ວຽກ
ງານຄ້ົນຄວ້າວິທະຍາສາດ, ການ
ເຝິກອົບຮົມ, ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ 
ແລະ ຫ້ອງສະໝຸດ. ຈາກນັ້ນ, 
ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ

ຢ່າງກົງໄປກົງມາຕ່ໍການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດວຽກງານໃນຂົງເຂດດ່ັງ
ກ່າວ ລະຫວ່າງ ສນສ ກັບ ສພຂ 
ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ມີການສະ
ເໜີບັນຫາທ່ີຍັງບ່ໍສອດຄ່ອງ ແນ
ໃສ່ຕີລາຄາຄືນບັນດາໜ້າວຽກ
ເພ່ືອກ້າວໄປເຖິງການປັບປຸງແກ້
ໄຂໃນຕໍ່ໜ້າ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ, 
ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວຈິງ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ນາງ 
ວິລະພອນ ທອງພິມ ໄດ້ມີຄຳ
ເຫັນຕ່ໍການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ
ງານຂອງຄະນະເລຂາທິການສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊ່ິງທ່ານສະ
ແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍກັບ
ວຽກງານຄະນະເລຂາທິການ ທີ່
ເຫັນວ່າມີຜົນສໍາເລັດຫຼາຍດ້ານ 
ພ້ອມທັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ເອົາໃຈ
ໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານໃນ
ການເປັນເສນາທິການໃນທຸກໆ
ດ້ານ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການນໍາພາ
ວຽກງານພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາດີ
ຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ຈະນຳເອົາຄຳ
ສະເໜີທ່ີໄດ້ແລກປ່ຽນກັນໃນຄ້ັງ
ນີ້ ໄປສະເໜີຫາຂັ້ນເທິງ ເພື່ອພິ
ຈາລະນາ, ຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂໃຫ້ມີ
ຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງ
ຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ.

(ອິນທີ ຂຽວສີຟ້າ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 16-17 
ພຶດສະພານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມກວດ
ກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານຮ່າງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍພະນັກງານໄອຍະ
ການ (ສະບັບປັບປຸງ) ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາແພງ
ວິລະພັນ ປະທານກໍາມາທິການ
ກົດໝາຍ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາ
ທ່ານຮອງປະທານກຳມາທິການ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ແລະ ອົງ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຄະນະທີ່ປຶກ
ສາທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຫົວ
ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ຄະນະພະ
ແນກ ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະ
ກອນຈາກພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ຄໍາແພງ ວິລະພັນ 
ກາ່ວວ່າ: ກອງປະຊມຸຄັງ້ນີ ້ແມນ່
ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະວິໄຈເນື້ອ
ໃນຕ່າງໆ ຂອງກົດໝາຍຢ່າງລະ
ອຽດ, ເລິກເຊ່ິງ ຮັບປະກັນຄວາມ
ພ້ອມທາງດ້ານເນ້ືອໃນຂອງຮ່າງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພະນັກງານໄອ
ຍະການ ກ່ອນນໍາເຂ້ົາພິຈາລະນາ
ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງຈະໄດ້ພ້ອມກັນ
ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄຳເຫັນ
ຢ່າງມີເຫດຜົນ, ກົງໄປກົງມາ 
ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍສະ
ບັບນີ້ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ຮັດ
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ກຸມ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນ; ຫາກມີເນື້ອໃນ, 
ບັນຫາໃດ ທີ່ກອງປະຊຸມບໍ່ສາ
ມາດຕົກລົງເປັນເອກະພາບກັນ
ໄດ້ນ້ັນ ຈະໄດ້ນໍາສະເໜີຂໍຄຳເຫັນ
ຈາກກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ເພ່ືອພິຈາລະນາຕ່ືມ.

ທ່ານ ນາງ ພອນເພັດ 
ອຸ່ນແກ້ວ ຮອງຫົວໜ້າອົງການ
ໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່າວ
ວ່າ: ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງ
ພະນັກງານໄອຍະການ ໄດ້ຢ່າງ
ລວມສູນ, ເປັນເອກະພາບ ແລະ 
ມີປະສິດທິຜົນ ຈຶ່ງມີຄວາມຈໍາ
ເປັນຕ້ອງສ້າງເຄື່ອງມືໃນການ
ຄຸ້ມຄອງພະນັກງານໄອຍະການ
ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ດ້ວຍ
ການກໍານົດມາດຕະຖານ, ເງືອ່ນ
ໄຂ, ການສອບເສັງ, ການປະເມີນ
ຜົນ, ການເລື່ອນຂັ້ນ, ການປົດ
ຂັ້ນ, ການຍົກຍ້າຍ ລວມທັງກໍາ

ນົດນະໂຍບາຍຕ່ໍພະນັກງານ, ຈັນ
ຍາບັນ, ຈັນຍາທຳ, ການປະຕິ
ບັດວິໄນ, ການກວດກາ, ການ
ປົກປ້ອງ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ພະນັກງານໄອຍະການປະຊາຊົນ
ແຕ່ລະຂ້ັນ ໃຫ້ຈະແຈ້ງ, ຄົບຖ້ວນ 
ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ພະນັກງານໄອ
ຍະການ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາ
ຮອບດ້ານດ້ວຍຄຸນນະພາບ ບ່ໍວ່າ
ຈະເປັນທາງດ້ານທິດສະດີການ
ເມືອງ-ການປົກຄອງ, ວຽກງານ
ວິຊາສະເພາະ, ພາສາຕ່າງປະເທດ 
ແລະ ອື່ນໆ ເພື່ອປະກອບສ່ວນ
ເຂ້ົາໃນການປະຕິບັດໜ້າທ່ີການ
ເມືອງ ໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດ ແລະ 
ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ.

ຕອນສວາຍວັນທີ 15 
ພຶດສະພາ, ທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະ
ພັນ ເຊ່ິງເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 8, 
ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງຫົວພັນ ໄດ້ມອບ
ໃບຍ້ອງຍໍໃຫ້ກຸ່ມບໍລິສັດ ວຽງ
ຈັນ ວິສະວະກຳໄຟຟ້າ ທີ່ມີຜົນ
ງານດີເດ່ັນມອບອຸປະກອນກິລາ
ໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫົວພັນ 
ເພ່ືອນໍາໄປມອບຕ່ໍໃຫ້ບັນດາໂຮງ
ຮຽນຢູ່ເຂດຫ່າງໄກສອກຫີຼກ 
ລວມມູນຄ່າ 40 ລ້ານກີບ, ກ່າວ
ຮັບໂດຍທ່ານ ບຸນແຖວ ພົມມະ
ໄຊສີ ຕາງໜ້າບໍລິສັດ ວຽງຈັນ 
ວິສະວະກຳໄຟຟ້າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ຕອນສວາຍ
ວັນທີ 13 ພຶດສະພາຜ່ານມາ, 
ກົມສື່ມວນຊົນ ຄະນະເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນ
ຮັບ ແລະ ນຳພານັກຮຽນໂຮງ
ຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນ
ໜອງບອນ ທີ່ມາທັດສະນະສຶກ
ສາຢຽ້ມຊມົຫໍມນູເຊືອ້ ຈຳນວນ 
40 ຄົນ ເຊິ່ງນຳໂດຍທ່ານ ອາ

,afmtpq,|v'[vo 1hP,-q,shv',6og-Nvltrkcsj'-kf

ຈານ ສຸກສາຄອນ ວົງລັດສະໝີ 
ເລຂາຊາວໜຸ່ມໂຮງຮຽນດ່ັງກ່າວ.

ການມາມາທັດສະນະສຶກ
ສາຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບຟັງການບັນລະ
ຍາຍໂດຍຫຍ້ໍເຫດການຕ່າງໆໃນ
ປະຫວັດສາດ, ຢ້ຽມຊົມການ
ວາງສະແດງຮູບພາບ ແລະ ວັດ
ຖຸພັນຕ່າງໆ, ຊົມຮູບເງາົປະຫວັດ
ຄວາມເປັນມາຂອງສະພາປະຊາ

ຊົນສູງສຸດ ຊຸດທີ I ເຖິງ ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດປັດຈຸບັນ (ຊຸດທີ 
IX) ແລະ ຢ້ຽມຊົມຫ້ອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຮັດ
ໃຫ້ນ້ອງໆນັກຮຽນ, ຄູ-ອາຈານ 
ມີຄວາມຮັບຮູ້ເຂ້ົາໃຈກ່ຽວກັບພາ
ລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່
ຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດຫຼາຍຂ້ຶນ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 20 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ສະຫາຍ ພົຕ. ວົງ
ສັກ ພັນທະວົງ ຄະນະປະຈໍາສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) , ປະທານ
ກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງ
ກັນຄວາມສະຫງ ົບ (ກປຊສ) 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວ
ຊຸກຍູ້ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງ ົບ ຢູ່ດ່ານ
ສາກົນນໍ້າເງິນ ເມືອງເງິນ ແຂວງ
ໄຊຍະບູລີ ໂດຍມີຫົວໜ້າຄຸ້ມ
ຄອງດ່ານສາກົນນ້ໍາເງນິ, ຫົວໜ້າ
ພາສີ ແລະ ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ຂອງເມືອງ ໃຫ້ການຕ້ອນຮັບ
ຢ່າງອົບອຸ່ນ.

ສະຫາຍ ພັທ. ຈອນພົນ 
ມົນວິຈິດ ຫົວໜ້າຄຸ້ມຄອງດ່ານ
ສາກົນນ້ໍາເງນິ ລາຍງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: 
ຄະນະຄຸ້ມຄອງດ່ານສາກົນນ້ໍາເງນິ 
ໄດ້ຕ້ັງໜ້າສຸມໃສ່ນໍາພາ-ຊ້ີນໍາບັນ
ດາຂະແໜງການ ກໍຄືເຈົ້າໜ້າທີ່
ປະຈໍາດ່ານ ເຮັດໜ້າທີ່ກວດກາ
ຄົນເຂ້ົາ-ອອກເມືອງ ໂດຍຕິດພັນ
ກັບການປ້ອງກັນເວນຍາມດ່ານ
ຕະຫຼອດ 24 ຊົ່ວໂມງ ພ້ອມທັງ
ກວດກາລາດຕະເວນຕາມຂອບ
ເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຢ່າງປົກ
ກະຕິ ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ບໍລິເວນ
ດັ່ງກ່າວ ມີຄວາມສະຫງົບປອດ
ໄພ 100% ເຊິ່ງໃນ 4 ເດືອນ
ຕົ້ນປີ 2025 ມີຄົນເຂົ້າເມືອງ 
44,572 ຄົນ ຍິງ 15,015 ຄົນ, 
ຄົນອອກເມືອງ 44,067 ຄົນ 
ຍິງ 15,560, ພາຫານະເຂ້ົາເມືອງ 
9,267 ຖ້ຽວຄັນ, ພາຫານະອອກ
ເມືອງ 8,983 ຖ້ຽວຄັນ.

ສະຫາຍ ພົຕ. ວົງສັກ 
ພັນທະວົງ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງ
ຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນງານການນຳພາ-
ຊ້ີນໍາຂອງຄະນະຄຸ້ມຄອງດ່ານສາ
ກົນນ້ໍາເງນິ ທ່ີໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເຄ່ືອນ
ໄຫວເຮັດໜ້າທ່ີວິຊາສະເພາະຂອງ
ຕົນດ້ວຍຄວາມຈູບຈ້າວຫ້າວຫັນ 
ທັງເນ້ັນໜັກໃຫ້ພ້ອມກັນສືບຕ່ໍ
ຮັກສາມູນເຊື້ອຄວາມສາມັກຄີ

xtmko dx-l -5dp6h;Pd'ko16jfjkolkdqooheg'yo
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ພາຍໃນ-ພາຍນອກໃຫ້ແໜ້ນ
ແຟ້ນ ພ້ອມກັນຕິດຕາມກວດ
ກາການເຂ້ົາ-ອອກໃຫ້ເຂ້ັມງວດ, 
ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບກົດໜາຍ 
ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ດ່ານສາກົນນ້ໍາເງນິ 
ມີຄວາມສະຫງບົປອດໄພ 100%.

ວັນທີ 22 ພຶດສະພາ, 
ສະຫາຍ ພົຕ. ປອ. ວົງສັກ ພັນ
ທະວົງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ພົບ
ປະໂອ້ລົມພະນັກງານຫັຼກແຫ່ຼງ
ກອງພົນທີ 2 ໂດຍມີສະຫາຍ 
ພົຈວ. ຄໍາດີ ໄຊຍະວົງ ເລຂາຄະ
ນະພັກ, ຫົວໜ້າການເມືອງກອງ
ພົນທີ 2, ບັນດາຄະນະພັກ-ຄະ
ນະບັນຊາກອງພົນ ແລະ ພະນັກ
ງານຫຼັກແຫຼ່ງທົ່ວກອງພົນທີ 2 
ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ສະຫາຍ ພົຈວ. ຄໍາດີ 
ໄຊຍະວົງ ໄດ້ລາຍງານໂດຍຫຍໍ້
ກ່ຽວກັບສະພາບຈຸດພິເສດ, ທີ່
ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ ແລະ ໜ້າທີ່
ການເມືອງຂອງກົມກອງ ລວມ
ທັງຜົນງານທ່ີຍາດມາໄດ້ຕະຫຼອດ
ໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງຍົກໃຫ້ເຫັນ
ຫຼາຍຂົງເຂດວຽກງານທ່ີຄະນະ
ພັກ-ຄະນະບັນຊາກອງພົນທີ 2 
ໄດ້ພ້ອມກັນຈັດຕ້ັງປະຕິບັດດ້ວຍ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ໂດຍປິ່ນ
ອ້ອມ 4 ໜ້າທີ່ໃຫຍ່ 26 ແຜນ
ງານ ທີ່ຄະນະພັກກະຊວງປ້ອງ
ກັນປະເທດວາງອອກ ເຊິ່ງມີຜົນ
ສຳເລັດຫຼາຍດ້ານທ່ີພ້ົນເດ່ັນ ເຮັດ
ໃຫ້ສະພາບຂອບເຂດກົມກອງ
ຮັບຜິດຊອບ ມີຄວາມສະຫງົບ
ໂດຍພື້ນຖານ, ຊີວິດການເປັນ
ຢູ່ຂອງພະນັກງານ-ນັກຮົບ ໄດ້
ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນ, ພື້ນຖານ
ຂອງກົມກອງໄດ້ມີການພັດທະ
ນາດີຂຶ້ນ ຕາມທິດສ້າງນັກຮົບ
ວັດທະນະທຳ ກົມກອງວັດທະ
ນະທຳ ຕາມທິດນຳຂອງຂ້ັນເທິງ
ວາງອອກ, ຮັກສາໄດ້ທາດແທ້
ມູນເຊ້ືອອັນດີງານຂອງກອງທັບ 
ກໍຄືຮັກສາໄດ້ນາມ ມະຍົດກອງ
ພົນທີ 2 ວິລະຊົນ, ມີຄວາມຈົງ

ຮັກພັກດີຕໍ່ພັກ ຕໍ່ປະເທດຊາດ 
ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ, 
ຮັກສາໄດ້ຄວາມສາມັກຄີພາຍ
ໃນ ແລະ ອໍານາດການປົກຄອງ
ທ້ອງຖ່ິນ, ປົກປັກຮັກສາເຂດນ້ໍາ
ແດນດິນ ເວ້ົາລວມ, ເວ້ົາສະເພາະ
ຂອບເຂດແຂວງໄຊຍະບູລີ ໃຫ້
ມີຄວາມສະຖຽນລະພາບທາງ
ດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມ
ສະຫງບົ, ເສດຖະກິດໄດ້ຮັບການ
ພັດທະນາດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

ສະຫາຍ ພົຕ. ປອ. ວົງ
ສັກ ພັນທະວົງ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຜົນງານ ແລະ 
ຜນົສາໍເລັດໃນການ ຈດັຕ້ັງປະຕິ
ບັດໜ້າທ່ີວຽກງານທ່ີຄະນະພັກ-
ຄະນະບັນຊາ, ພະນັກງານຫຼັກ
ແຫຼ່ງກອງພົນທີ 2 ຍາດມາໄດ້
ຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ ພ້ອມທັງ
ຍົກໃຫ້ເຫັນພາລະບົດບາດຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຊີ້ແຈ້ງໃຫ້
ເຫັນຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ 
ສພຊ ຊຸດທີ IX ແລະ ຮຽກຮ້ອງ
ໃຫ້ຄະນະພັກ-ຄະນະບັນຊາແຕ່
ລະຂັ້ນ ຍົກສູງນ້ຳໃຈຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບຂອງຕົນ ຕໍ່ໜ້າທີ່ການ
ເມືອງທ່ີພັກ-ລັດຂ້ັນເທິງ ກໍຄືການ
ຈດັຕ້ັງມອບໝາຍໃຫ້, ເປນັເຈົາ້
ການປະຕິບັດຄຳຂວັນຮັກຊາດ 
ແລະ ພັດທະນາ, ຕັ້ງໜ້າປັບປຸງ
ກໍ່ສ້າງກຳລັງໃຫ້ມີຄວາມເຕີບ
ໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງ, ປັບປຸງກໍ່ສ້າງ
ກົມກອງຄ້າຍຄູ ໃຫ້ມີຄວາມ
ແໜ້ນໜາຖາວອນ, ເປັນເຈົ້າ
ການເຮັດໜ້າທ່ີປົກປັກຮັກສາ 
ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດ
ຊາດ ເຮັດໃຫ້ຂອບເຂດກົມກອງ
ຮັບຜິດຊອບ ມີຄວາມສະຫງົບ, 
ປະຊາຊົນມີທາງທຳມາຫາກິນ, 
ມີໂອກາດພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ, ຫັນລົງກໍ່ສ້າງຮາກຖານ
ການເມືອງ ຕິດພັນກັບການປະ
ຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດຂອງ
ລັດຖະບານ ເພື່ອຕ້ານ ແລະ ສະ
ກັດກັ້ນປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍຂອງ
ສັງຄົມ ໃຫ້ນັບມື້ຫຼຸດໜ້ອຍ
ຖອຍລົງ.

ໂອກາດທ່ີລົງເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກງານໃນຄ້ັງນ້ີ, ສະຫາຍ ພົຕ. 
ປອ. ວົງສັກ ພັນທະວົງ ໄດ້ນໍາ
ເອົາອຸປະກອນກິລາ ແລະ ເຄື່ອງ
ບໍລິໂພກຈໍານວນໜຶ່ງ ມອບໃຫ້
ກອງພົນທີ 2 ອີກດ້ວຍ.

(ຖວທ ເມືອງເງິນ ແລະ 
ສຸວັນໂນ ທະລັງສີ)
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(ສພຊ) - ສານປະຊາຊນົ
ສູງສຸດ (ສປສສ) ຮ່ວມກັບກຳ
ມາທິການຍຸຕິທຳ ໄດ້ຈັດກອງປະ
ຊຸມຕິດຕາມກວດກາການປະຕິ
ບັດກົດໝາຍຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ເມື່ອວັນທີ 12 ພຶດສະພາຜ່ານ
ມາ ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມ
ຂອງທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະ
ຈັນ ປະທານກຳມາທິການຍຸຕິທຳ 
ແລະ ທ່ານ ບຸນຂວາງ ທະວີສັກ 
ຮອງປະທານສານປະຊາຊົນສູງ
ສຸດ ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານຫົວໜ້າ
ຄະນະສານ, ຫົວໜ້າກົມ, ຜູ້ພິ
ພາກສາ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ການຕິດຕາມກວດກາການເຄົາ
ລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍ 
(ການປະຕິບັດຫັຼກການໂຕ້ແຍ່ງ-
ໂຕ້ຖຽງ, ການປະຕິບັດມະຕິກອງ
ປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບ
ການ ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານປະຈຳ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ 
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ການປະຈຳປ ີ2025 ສະບບັເລກ
ທີ 141/ສພຊ, ລົງວັນທີ 11 
ທັນວາ 2024); ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານດ່ັງກ່າວໃຫ້ມີຜົນ
ສຳເລັດ, ປະທານສານປະຊາຊົນ
ສູງສຸດ ໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງສະບັບ
ເລກທີ 613/ສປສສ, ລົງວັນທີ 
18 ສິງຫາ 2023 ວ່າດ້ວຍການ
ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບ ລົງ
ຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການໂຕ້ແຍ່ງ-ໂຕ້
ຖຽງໃນທີ່ປະຊຸມສານ.

ຜ່ານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຕົວຈິງ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບໄດ້
ລົງຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການໂຕ້ແຍ່ງ-
ໂຕ້ຖຽງໃນທີ່ປະຊຸມສານ ໄດ້ 7 
ແຂວງ ແລະ 19 ເຂດ ໂດຍໄດ້
ເຊີນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ-
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເຂ້ົາຮ່ວມ
ຕິດຕາມນຳ ເຊ່ິງມີຈຸດປະສົງເພ່ືອ
ລົງຕິດຕາມຊຸກຍູ້ໃຫ້ເຫັນຂ້ັນ
ຕອນ, ວິທີການດຳເນີນຄະດີຢູ່
ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາ

ຊົນເຂດ ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຕາມກົດໝາຍກຳນົດ ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນການໃຫ້ສິດແກ່ໂຈດ, 
ຈຳເລີຍ, ບຸກຄົນທີສາມ ໄດ້ມີ
ການປະກອບຂ້ໍມູນຫັຼກຖານ ນຳ
ມາໂຕ້ແຍ່ງ-ໂຕ້ຖຽງ ຕ່ໍເຫດການ, 
ຂໍ້ສະເໜີ ຫຼື ຂໍ້ມູນຫຼັກຖານ ທີ່
ຖືເປັນປະເດັນຂອງແຕ່ລະຝ່າຍ
ທີ່ສະເໜີມານັ້ນ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, 
ຄົບຖ້ວນ ແລະ ໝົດຈິດໝົດໃຈ
ຂອງທັງສອງຝ່າຍ; ຖືເອົາຜົນຂອງ
ການໂຕ້ແຍ່ງ-ໂຕ້ຖຽງ ເປັນບ່ອນ
ອີງໃນການພິຈາລະນາຕັດສິນ 
ແລະ ພິພາກສາ ໃຫ້ລະອຽດ, ຈະ
ແຈ້ງ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ໂດຍສະເພາະ
ຢູ່ຂັ້ນຕົ້ນ ແລະ ຂັ້ນອຸທອນ; ຮັບ
ປະກັນໃຫ້ຜູ້ພິພາກສາ ໄດ້ນຳໃຊ້
ທຸກຂັ້ນຕອນ, ວິທີການພິຈາລະ
ນາແກ້ໄຂຄະດີ ໃຫ້ມີຄວາມແຈ້ງ
ຂາວ, ຕັດສິນ ແລະ ພິພາກສາ
ຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ເປັນທຳ ແລະ ນຳ
ໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້.

(ຕຸໄລເພັດ, ສປສສ)

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຄັ້ງທີ V ໄດ້
ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 20 ພຶດສະພາ
ນີ້ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ
ສະຫາຍ ພອນແກ້ວ ຕ້ົນວໍລະຈິດ 
ກຳມະການຄະນະບໍລິຫານງານ
ສູນກາງຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິ
ວັດລາວ (ຄຊປປລ), ເລຂາຄະ
ນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ສະໄໝທີ IV, ມີສະ
ຫາຍ ທອງລີ ສີສຸລິດ ຮອງເລຂາ
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊາວ
ໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ສະ
ຫາຍ ທັນຕາ ກອງຜາລີ ກຳມະ
ການ ຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ຜູ້ຊ້ີນຳອົງການຈັດ
ຕັ້ງມະຫາຊົນ, ບັນດາສະຫາຍ
ຕາງໜ້າຈາກຮາກຖານພັກ, ອົງ
ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ພ້ອມ
ດ້ວຍສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມພາຍໃນ 
ສພຊ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການຜ່ານຮ່າງບົດລາຍງານການ
ເມືອງ ແລະ ທິດທາງແຜນການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານແຕ່ປີ 2025-
2030 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານ
ຊາວໜຸ່ມສະພາແຫ່ງຊາດ; ການ
ປະກອບຄຳເຫັນຈາກຕາງໜ້າສະ
ຫະພັນກຳມະບານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ; ຜ່ານຂ້ໍຕົກລົງວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເປັນຄະນະຊາວໜຸ່ມປະ
ຊາຊົນປະຕິວັດລາວ 4 ບຸກ ແລະ 
ຂ້ໍຕົກລົງນາມມະຍົດທຸງໄຊນຳ
ໜ້າຂອງ ຄຊປປລ ພ້ອມກັນນ້ັນ, 
ກໍໄດ້ມີພິທີມອບໃບຢັ້ງຢືນ 4 
ບຸກ ແລະ ທຸງໄຊນຳໜ້າຂະບວນ
ການ 4 ບຸກ ໃຫ້ບຸກຄົນ ແລະ 
ໜ່ວຍຊາວໜຸ່ມຮາກຖານ, ມອບ
ຫຼຽນຊາວໜຸ່ມຕະລຸມບອນ ແລະ 
ໃບຍ້ອງຍໍໃຫ້ຄະນະບໍລິຫານງານ
ຊາວໜຸ່ມ ສພຊ ຄັ້ງທີ IV ເຊິ່ງ
ມອບໂດຍສະຫາຍ ທອງລີ ສີສຸ
ລິດ. ຈາກນັ້ນ, ສະຫາຍ ພອນ
ແກ້ວ ຕ້ົນວໍລະຈິດ ກໍໄດ້ຂ້ຶນຜ່ານ
ບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມ
ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານຊາວ
ໜຸ່ມສະພາແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IV 
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ແລະ ຄະນະບໍລິຫານງານຊຸດເກ່ົາ 
ກໍໄດ້ຂຶ້ນກ່າວລາໜ້າທີ່.

ໃນກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບ
ຟັງການໂອ້ລົມຂອງສະຫາຍ ທັນ
ຕາ ກອງຜາລີ ເຊິ່ງໄດ້ສະແດງ
ຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ແລະ ຕີລາ
ຄາສູງຕ່ໍຜົນສຳເລັດຮອບດ້ານ
ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ທ່ີໄດ້ຄຽງບ່າຄຽງ
ໄຫ່ຼກັບບັນດາອົງການຈັດຕ້ັງມະ
ຫາຊົນ ພາຍໃຕ້ການຊ້ີນຳ-ນຳພາ
ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ສະໄໝທີ IV ແລະ 
ຄະນະປະຈາໍສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ເຮັດສໍາເລັດໜ້າທ່ີການເມືອງ
ຂອງຕົນ. ສະຫາຍຍັງໄດ້ແລກ
ປ່ຽນ ແລະ ເນັ້ນໜັກບາງບັນຫາ
ຕື່ມ ເປັນຕົ້ນ: ສະມາຊິກຊາວ
ໜຸ່ມ ຕ້ອງມີທັດສະນະຫຼັກໝັ້ນ
ການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຄຸນ
ສົມບັດສິນທໍາປະຕິວັດ ແລະ 
ເຊ່ືອໝ້ັນຕ່ໍການນໍາພາຂອງພັກ; 
ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕ້ັງຂອງ
ຊາວໜຸ່ມໃຫ້ກະທັດຮັດ ແລະ 
ສອດຄ່ອງກັບກົງຈັກຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ທີ່ກໍາລັງຄົ້ນຄວ້າເພື່ອ
ປັບປຸງຕາມທິດຊີ້ນໍາຂອງພັກ; 
ປັບປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, 
ລະບອບສ່ອງແສງລາຍງານໃຫ້
ເປັນປົກກະຕິ, ຍົກສູງສະຕິຕ່ໍການ
ຈັດຕັ້ງ ແລະ ເປັນແບບຢ່າງນໍາ
ໜ້າໃນການປະຕິບັດວຽກງານ
ຊາວໜຸ່ມ ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, 
ກໍຈະຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດທິດ
ທາງແຜນການ ແລະ ແກ້ໄຂບັນ
ດາຂໍ້ຄົງຄ້າງຕ່າງໆ.

ຜູ້ແທນ 129 ສະຫາຍ
ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ໃຊ້
ສິດປະຊາທິປະໄຕຂອງຕົນປ່ອນ
ບັດເລືອກຕ້ັງເອົາຄະນະບໍລິຫານ
ງານຊາວໜຸ່ມຊຸດໃໝ່ ເຊິ່ງມີຜູ້
ສະໝັກ 18 ສະຫາຍ ຍິງ 5 ສະ
ຫາຍ, ເລືອກໄດ້ 15 ສະຫາຍ 
ຍິງ 3 ສະຫາຍ; ກອງປະຊຸມຄັ້ງ
ປະຖົມມະລືກຂອງຄະນະບໍລິຫານ
ງານຊາວໜຸ່ມສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຄັ້ງທີ V ໄດ້ເຫັນດີເປັນເອກະ
ພາບດັ່ງນີ້ : ຄະນະປະຈຳມີ 5 ສະ

ຫາຍ ຄື: 1. ສະຫາຍ ສົມບູນ 
ໂຄດໄຊ ເລຂາ, 2. ສະຫາຍ ສົມ
ຈິດ ພົມຖາວົງ ຮອງເລຂາ, 3. 
ສະຫາຍ ຈັນໄລວັນ ພົມມາໄຊ 
ຮອງເລຂາ, 4. ສະຫາຍ ນາງ 
ໂຄຕະມີ ສະຫວັດດີ, 5. ສະຫາຍ 
ບຸນລົ້ນ ສໍລາດຈຳປາ ແລະ ຄະ
ນະກວດກາມີ 3 ສະຫາຍ ຄື: 1. 
ສະຫາຍ ສົມຈິດ ພົມຖາວົງ ປະ
ທານ, 2. ສະຫາຍ ສົມຈັນ ໄຊ
ມົ້ງຢ່າງ ຮອງປະທານ, 3. ສະ
ຫາຍ ເສລີສັນ ວົງແສງຈັນ.

ສະຫາຍ ທອງລີ ສີສຸລິດ 
ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມບາງຈຸດ ເພ່ືອ
ໃຫ້ຄະນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມ
ຊຸດໃໝ່ ແລະ ບັນດາສະຫາຍສະ
ມາຊິກຊາວໜຸ່ມສະພາເເຫ່ງຊາດ
ນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າ ເປັນຕົ້ນ: ສືບຕໍ່
ເພ່ີມທະວີວຽກງານສຶກສາອົບຮົມ
ການເມືອງ-ແນວຄິດ ດ້ວຍຫຼາຍ
ຮູບຫຼາຍສີ ແລະ ມີລັກສະນະກ້າວ
ໜ້າ ສົມຄູ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດວຽກງານວິຊາສະເພາະ; ປັບ
ປຸງກົນໄກປະສານງານວຽກງານ
ຊາວໜຸ່ມ ລະຫວ່າງຊາວໜຸ່ມສະ
ພາເເຫ່ງຊາດ ກັບ ພາກສ່ວນກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງສນູກາງຊາວໜຸ່ມ ກຄໍື
ຊາວໜຸ່ມພາກສ່ວນຕ່າງໆ ໃຫ້
ເປັນປົກກະຕິຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ມີປະ
ສິດທິຜົນນັບມ້ືຫຼາຍຂ້ຶນ; ເອົາໃຈ
ໃສ່ເຄ່ືອນໄຫວຂະບວນການຕ່າງໆ 
ຮ່ວມກັບຄະນະຊາວໜຸ່ມກະຊວງ,
ອົງການ ໃຫ້ມີບັນຍາກາດຟົດຟ້ືນ 
ໂດຍສະເພາະຂະບວນການຊ່ວຍ
ເຫຼືອສັງຄົມ; ຕ້ອງມີຄວາມຕື່ນ
ຕົວເປັນເຈົ້າການໃນການອອກ
ແຮງແຂ່ງຂັນກັນສ້າງຜົນງານ, 
ປະກອບສ່ວນໃນຂະບວນການ
ຕ່າງໆ ເຍືອງໃສ່ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກ ຕິດພັນ
ກັບຂະບວນການຮັກຊາດ ແລະ 
ພັດທະນາ ທ່ີຊາວໜຸ່ມສະພາແຫ່ງ
ຊາດວາງອອກ ເພ່ືອກ່ໍສ້າງຕົນເອງ
ໃຫ້ກາຍເປັນພະນັກງງານຮຸ່ນໜຸ່ມ
ຜູ້ດີເດັ່ນ, ກາຍເປັນພະນັກງານ
ສືບທອດທີ່ໜຸ່ມແໜ້ນ.

(ກົງທະນູຄຳ ພິພັດເສລີ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 21 ພຶດ
ສະພານີ້, ຄະນະຄູ-ອາຈານ ແລະ 
ນັກສຶກສາທິດສະດີການເມືອງ
ຂັ້ນຕົ້ນ ຊຸດທີ III ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ນໍາໂດຍທ່ານ 
ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ ຮອງເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະຮັບ
ຜິດຊອບທິດສະດີການເມືອງຂ້ັນ
ຕ້ົນ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວທັດສະນະສຶກ
ສາ, ພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນ 
ແລະ ຂ້ໍມູນ ກ່ຽວກັບການພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ 
ແລະ ບົດຮຽນອື່ນໆ ຢູ່ແຂວງຄໍາ
ມ່ວນ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງ
ທ່ານ ສົມສະອາດ ອຸ່ນສີດາ ຮອງ
ເຈ້ົາແຂວງໆຄໍາມ່ວນ ເຊ່ິງມີບັນດາ
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ພະແນກການກ່ຽວຂ້ອງເຂ້ົາຮ່ວມ.
ຕາງໜ້າຄະນະຮັບຜິດ

ຊອບ ໄດ້ລາຍງານແຜນເຄື່ອນ
ໄຫວກ່ຽວກັບການນໍາພານັກສຶກ
ສາ ທັງໝົດ 36 ທ່ານ ຍິງ 12 
ທ່ານ ມາທັດສະນະສຶກສາຢູ່ແຂວງ
ຄໍາມ່ວນ ເຊິ່ງພາຍຫຼັງຮຽນທິດ
ສະດີແລ້ວ ກໍໄດ້ຮຽນຮູ້ພຶດຕິກຳ
ຕົວຈິງເພ່ືອນຳເອົາຂ້ໍມູນມາປະ
ກອບເຂົ້າໃນບົດຂອງຕົນ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ 
ສົມສະອາດ ອຸ່ນສີດາ ໄດ້ກ່າວ
ສະແດງຄວາມຕ້ອນຮັບ ແລະ 
ຂອບໃຈມາຍັງຄະນະຮັບຜິດຊອບ, 
ຄູ-ອາຈານ ແລະ ນັກສຶກສາ ທີ່
ໄດ້ເລືອກເອົາແຂວງຄໍາມ່ວນ 

ເປັນບ່ອນທັດສະນາສຶກສາເກັບ
ກໍາຂໍ້ມູນ ພ້ອມທັງແຈ້ງໂດຍສັງ
ເຂບສະພາບຈຸດພິເສດ ແລະ ການ
ພັດທະນາເສດຖະກດິ-ສງັຄມົ 6 
ເດືອນຕົ້ນປີ 2025 ຂອງແຂວງ 
ລວມເຖິງແນວທາງ, ນະໂຍບາຍ, 
ທ່າແຮງ, ຂ້ໍສະດວກ, ຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກ 
ໃນການພັດທະນາ ແລະ ວຽກ
ງານ 3 ສ້າງ. ພ້ອມກັນນີ້, ຍັງ
ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ, ປະ
ກອບຄໍາເຫັນ, ຖາມ-ຕອບ ເຊິ່ງ
ກັນແລະກັນ ລະຫວ່າງນັກສຶກສາ 
ກັບບັນດາພະແນກການ.

(ມະນີວັນ, 
ນັກຂ່າວແຂວງຄໍາມ່ວນ)
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(ສພຊ) - ວັນພຸດທີ 21 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ປອ. 
ອາຄົມ ປຣະເສີດ ຮອງເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຢູ່ແຂວງໄຊສົມບູນ ໂດຍການ
ຕ້ອນຮບັຂອງທ່ານ ແດງ ປະທຸມ
ທອງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ເຊິ່ງທ່ານ ອາຄົມ 
ປຣະເສີດ ໄດ້ແຈ້ງຈຸດປະສົງຂອງ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຄັ້ງນີ້ 
ແມ່ນເພື່ອຕິດຕາມຊຸກຍູ້ ແລະ 
ເກັບກຳຂ້ໍມູນການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານຂອງຄະນະເລຂາທິການ 
ສພຂ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ທ່ານ 
ແດງ ປະທຸມທອງ ໄດ້ສະແດງ
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ຄວາມຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ ພ້ອມ
ທັງລາຍງານສະພາບລວມໃນ
ການສ້າງສາພັດທະນາແຂວງ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ບີ ເຮີ່ 
ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂອງຄະ
ນະເລຂາທິການ ສພຂ ເປັນຕົ້ນ
ວຽກງານຄົນ້ຄວ້າ-ສງັລວມ, ເລ
ຂານຸການ-ການນໍາ, ການເປັນ
ເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະປະຈໍາ 
ສພຂ ແລະ ເປນັເສນາທິການໃຫ້
ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະ
ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 18 ລວມ
ທັງວຽກງານສື່ມວນຊົນ, ການ
ຄຸ້ມຄອງ-ຈໍລະຈອນເອກະສານ, 

ວຽກງານຈັດຕ້ັງ-ພະນັກງານ ແລະ 
ກວດກາ, ການຄຸ້ມຄອງຫ້ອງການ, 
ບໍລິຫານ-ພິທີການ ແລະ ການ
ເງິນ ພ້ອມທັງຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງ
ຂໍ້ສະດວກ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ໃນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ; ຈາກນັ້ນ, ບັນ
ດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ ກໍໄດ້ປະກອບຄຳ
ຄິດຄຳເຫັນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບສງູ ເພ່ືອປກຶສາຫາລ,ື ແລກ
ປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ 
ໂດຍສະເພາະຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກໃນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆ 
ເພ່ືອພ້ອມກັນຊອກຫາວິທີການ
ແກ້ໄຂໃນຕ່ໍໜ້າໃຫ້ດີຂ້ຶນກວ່າເກ່ົາ.

(ພຸດທະສອນ ເວດສະວົງ)
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ເຕັມ ແຫ່ງ ສະຫະພາບເອີຣົບ ປະ
ຈຳ ສປປລາວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ 
ໃນໂອກາດທ່ີໄດ້ມາຮັບໜ້າທ່ີ
ໃໝ່ ປະຈຳ ສປປລາວ.

ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນ
ດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ສະແດງຄວາມ
ຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນງານທ່ີຍາດມາໄດ້ 
ພ້ອມທັງແຈ້ງສະພາບການພາຍ
ໃນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ໜ້າທ່ີຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ 
ທັງໄດ້ຕີຄາລາສູງຕ່ໍສາຍພົວພັນ
ການທູດລະຫວ່າງ ສປປລາວ  
ແລະ ສະຫະພາບເອີຣບົ ຕະຫຼອດ
ໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ສະແດງຄວາມ
ຂອບໃຈຕ່ໍການສະໜັບສະໜູນ
ຂອງສະຫະ ພາບເອີຣົບ ຕໍ່ ສປປ
ລາວ ທັງສະແດງຄວາມເຊ່ືອໝ້ັນ 

ແລະ ອວຍພອນໃຫ້ທ່ານທູດ 
ຈ່ົງປະສົບຜົນສຳເລັດໃນການປະ
ຕິບັດໜ້າທ່ີອັນມີກຽດຂອງທ່ານ, 
ສືບຕໍ່ສານຕໍ່ມິດຕະພາບ ແລະ 
ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ 
ສປປລາວ ແລະ ສະຫະພາບເອີ
ຣົບ ໃນການຊຸກຍູ້ການພົວພັນ
ຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ, ການ
ຄ້າ, ການລົງທຶນ, ຮ່ວມມືດ້ານ
ຍຸຕິທຳ, ສຶກສາ, ສາທາລະນະສຸກ, 
ການກ່ໍສ້າງພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ ແລະ
ອ່ືນໆ ເພ່ືອປະກອບສ່ວນເສີມຂະ
ຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ
ອັນດີງາມລະຫວ່າງ ສປປລາວ-
ສະຫະພາບເອີຣົບ ໃຫ້ໄດ້ຮັບການ
ພັດທະນາຂະຫຍາຍຕົວຂ້ຶນເລ້ືອຍໆ.

ທ່ານ ມາກ ກາລາເຮີ ໄດ້
ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕ່ໍການ
ຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ ພ້ອມທັງ
ລາຍງານສະພາບການທ່ີພ້ົນເດ່ັນ
ຂອງສະຫະພາບເອີຣົບ ແລະ ການ

ຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດໜ້າທີ່ວຽກງານ
ຂອງຕົນ ແລະ ຖືເປັນກຽດທີ່ໄດ້
ຮັບການແຕ່ງຕ້ັງເປັນເອກອັກຄະ
ລັດຖະທູດ ຜູ້ມີອຳນາດເຕັມຄົນ
ໃໝ່ ແຫ່ງ ສະຫະພາບເອີຣົບ ປະ
ຈຳ ສປປລາວ ໃນຄັ້ງນີ້; ນອກ
ນ້ັນ ຍັງຕີລາສູງຕ່ໍການພົວພັນລະ
ຫວ່າງສະຫະພາບເອີຣົບ ແລະ 
ສປປລາວ ໃນຕະຫຼອດ 50 ປີ 
ທີ່ສະຫະພາບເອີຣົບ ແລະ ສປປ
ລາວ ໄດ້ສ້າງສາຍພົວພັນການ
ທູດນຳກັນ. ທ່ານໄດ້ໃຫ້ຄຳໝ້ັນ
ໝາຍຈະສືບຕ່ໍປະຕິບັດໜ້າທ່ີ
ການທູດຂອງຕົນ ເພ່ືອຊຸກຍູ້ການ
ສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ
ສະຫະພາບເອີຣົບ ຕໍ່ ສປປລາວ 
ກໍຄືສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ.

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 1 ຂອງ
ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ (ສປນວ) ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂ
ຂຶ້ນ ແລະ ປິດລົງ ໃນວັນທີ 22 
ພຶດສະພານີ້ ທີ່ຫ້ອງວ່າການສໍາ
ນັກງານປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະ
ທານຂອງທ່ານ ນາງ ລໍາພອຍ 
ສີອັກຄະຈັນ ຄະນະປະຈໍາພັກ, 
ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນນະ
ຄອນ ຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ທ່ານ 
ບຸນທາມ ພຸດທະວົງສາ ຄະນະ
ພັກ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍ
ການເຂ້ົາຮ່ວມຂອງທ່ານ ຊົງເລ່ົາ 
ຢົງນູ ຮອງເລຂາຄະນະພັກນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ທ່ານ ພູວົງ 
ວົງຄໍາຊາວ ຄະ ນະປະຈໍາພັກ, 
ຮອງເຈ້ົາຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ, ບັນດາທ່ານການນໍາພັກ-
ລັດຂັ້ນ ນວ, ສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງທີ 1 ແລະ ສະມາຊິກ
ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ (ສສນວ) ພ້ອມດ້ວຍ
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ແຂກຖືກເຊີນ.
ທ່ານ ນາງ ລໍາພອຍ ສີ

ອັກຄະຈນັ ກາ່ວວ່າ: ກອງປະຊມຸ
ຄັງ້ນີ ້ແມນ່ເພ່ືອຄົນ້ຄວ້າພິຈາລະ
ນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການສ້າງ
ຕັ້ງຕາແສງ (ທົດລອງ) ຢູ່ເມືອງ
ໄຊທານີ ເຊ່ິງເປັນວາລະທ່ີສໍາຄັນ, 
ຈໍາເປັນ ແລະ ຮີບດ່ວນຂອງນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ທັງຈະເປັນ
ຕົວແບບໃນການພິຈາລະນາ ແລະ 
ຮັບຮອງເອົາການສ້າງຕ້ັງຕາແສງ
ຢູ່ຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.

ໃນວາລະການດຳເນີນ
ກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ພູວົງ ວົງຄຳ
ຊາວ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການ
ຄົ້ນຄວ້າສ້າງຕັ້ງຕາແສງ (ທົດ
ລອງ) ຢູ່ເມືອງໄຊທານີ ໂດຍໃຫ້
ຮູ້ວ່າ: ພາຍຫຼັງລັດຖະທໍາມະນູນ
ສະບັບປັບປຸງໃໝ່, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການປົກຄອງທ້ອງຖ່ິນສະ
ບັບປັບປຸງ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນເທ່ືອ 
2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ 
IX, ບອ່ນອີງໃນການສາ້ງຕ້ັງຕາ
ແສງຈຶ່ງມີທັງລັດຖະທຳມະນູນ, 
ກົດໝາຍ, ມະຕິຂອງສູນກາງພັກ, 

ແຈ້ງການຂອງລັດຖະບານ ແລະ 
ຂອງຄະນະປະຈໍາພັກ, ອົງການ
ປົກຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ໃຫ້ທົດລອງສ້າງຕ້ັງຕາແສງທໍາ
ອິດຂອງ ນວ ແລະ ຂອງປະເທດ
ຢູ່ເມືອງໄຊທານີ. ມາຮອດປັດ
ຈຸບັນ, ສຳເລັດການຂຽນບົດວິ
ພາກເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຕາ
ແສງ; ສໍາເລັດການກຳນົດຂອບ
ເຂດພ້ືນທ່ີຂອງຕາແສງ; ສຳເລັດ
ການສໍາຫຼວດເຂດແດນເຊ່ືອມຕ່ໍ
ລະຫວ່າງບ້ານຕໍ່ບ້ານ, ເມືອງຕໍ່
ເມອືງ ໃນຂອບເຂດຕາແສງ, ລງົ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ນິຕິກຳຕ່າງໆ 
ໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າ
ຮ່ວມໃນການກະກຽມສ້າງຕ້ັງຕາ
ແສງ, ໄດ້ທາບທາມຊ່ືຂອງເມືອງ
ໃໝ່ໃນ 24 ບ້ານເປົ້າໝາຍ ແລະ 
ທາບທາມໃນ 9 ເມືອງທົ່ວ ນວ 
ເພື່ອໃຫ້ຊາວນະຄອນຫຼວງ ໄດ້
ມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຄ້ົນຄວ້າຊ່ື
ຂອງຕາແສງ; ສຳເລັດການຮ່າງ
ຂ້ໍຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຕ້ັງ ແລະ 
ການເຄື່ອນໄຫວຂອງຕາແສງ; 
ສຳເລັດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 6 
ໂຄງການຈຸດສຸມຄື: ໂຄງການສໍາ

ຫຼວດອອກແບບແຜນຜັງຂອງ
ເມືອງໃໝ່, ໂຄງການສໍາຫຼວດ
ອອກແບບສຳນັກງານປົກຄອງ
ຕາແສງ, ໂຄງການສາໍຫຼວດເສັນ້
ທາງເຂ້ົາ-ອອກສຳນັກງານປົກ
ຄອງຕາແສງ, ໂຄງການບຸກເບີກ
ພ້ືນທ່ີຕ້ັງສຳນັກງານປົກຄອງຕາ
ແສງ, ໂຄງການກໍສ່າ້ງຫ້ອງການ
ຄະນະຮັບຜິດຊອບຄ້ົນຄວ້າສ້າງ
ຕັ້ງເມືອງໃໝ່ 1 ຫຼັງ, ໂຄງການ
ຕໍ່ຕື່ມຫ້ອງການ ແລະ ສ້າງຫໍພັກ
ພະນັກງານ 1 ຫຼັງ.

ທ່ານຮອງເຈົ້າຄອງນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃຫ້ຮູ້ອີກວ່າ: 
ນິຕິກຳຂອງສູນກາງ ໄດ້ກຳນົດ
ໃຫ້ເມືອງໜ່ຶງປະກອບມີຢ່າງໜ້ອຍ 
3 ຕາແສງ, ຫຼາຍສຸດບໍ່ໃຫ້ກາຍ 
5 ຕາແສງ ແລະ ຕາແສງໜ່ຶງກວມ
ເອົາແຕ່ 6-24 ບ້ານ; ສະນັ້ນ, 
ເມືອງໄຊທານີ ປະກອບມີ 104 
ບ້ານ ເມື່ອແບ່ງເປັນ 5 ຕາແສງ 
ກໍຈະຖືກຕາແສງໜຶ່ງ 20-24 
ບ້ານ ເຊິ່ງກຳນົດເອົາ 23 ບ້ານ
ຂອງ 4 ກຸ່ມບ້ານເຂດຟາກນ້ໍາງືມ່ 
ອອກໄປເປັນຕາແສງໜຶ່ງ ເຫັນ
ວ່າຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບນິຕິກຳ 
ແລະ ຖືກຕ້ອງກັບສະພາບຄວາມ
ເປັນຈິງ. ສໍາລັບຕາແສງຈະສ້າງ
ຕ້ັງທົດລອງນ້ີ ຊ່ືວ່າ “ຕາແສງຊ້າງ
ມີໄຊ” ມີເນື້ອທີ່ທັງໝົດ 358 
ກິໂລຕາແມັດ ຫຼື 35,8 ເຮັກຕາ 
ປະກອບມີ 23 ບ້ານ (ເຊິ່ງແມ່ນ
ບັນດາບ້ານເປົ້າໝາຍທ່ີຈະສ້າງ
ເມືອງໃໝ່ໃນເມື່ອກ່ອນ) ຄື: 
ໂພນໄຮຄໍາ, ໂພນໂຮງ, ຫາດກ້ຽງ, 
ຫາດພະອິນ, ໂພນຄໍ້, ນາກຸງ, 
ທ່ົງມັງ່, ຂຸດສາມບາດ, ຊຳບອນ, 

ດວງບຸດດີ, ນາແຖ, ທ່າດິນແດງ
ເໜືອ, ທ່າດິນແດງໃຕ້, ເວີນ
ແທ່ນ, ທ່າຈຳປາ, ຫົວຂົວ, ຫົວ
ນາ, ນາຄັນທຸງ, ນາຄາຍ, ໂພນ
ແພງ, ນາໂງມເກົ່າ, ນາໂງມໃໝ່ 
ແລະ ນາຕານ; ມີພົນລະເມືອງ
ທັງໝົດ 35,577 ຄົນ ເປັນຍິງ 
17,878 ຄົນ, ມີ 6,043 ຄອບ
ຄົວ, ມີ 6,736 ຫຼັງຄາເຮືອນ, 
ມີ 474 ໜ່ວຍ.

ຈາກນັ້ນ, ສສຊ ແລະ 
ສສນວ ໄດ້ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບໜ້າທ່ີການເມອືງ, ສມຸທຸກ
ສະຕິປັນຍາ, ຄວາມຮູ້ຄວາມສາ
ມາດຂອງຕົນ ເຂົ້າໃນການຄົ້ນ
ຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ປະກອບ
ຄໍາເຫັນຢ່າງມີປະຊາທິປະໄຕ, 
ເລິກເຊິ່ງ, ມີຈຸດສຸມ, ເຈາະຈົງ, 
ພາວະວິໄສ, ມີເຫດຜົນຕົວຈິງ 
ແລະ ຮັບປະກັນຄວາມສອດຄ່ອງ
ກັບນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ຖືກ
ຕ້ອງຕາມລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດ
ໝາຍ, ສະພາບຈດຸພິເສດຕົວຈງິ
ຂອງ ນວ ໃນປັດຈຸບັນ ເພື່ອຮັບ
ປະກັນໃຫ້ການສ້າງຕ້ັງຕາແສງ
ໃນຄັ້ງນີ້ ສາມາດນໍາໄປຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດໄດ້ຢ່າງເປັນຮູບປະທໍາທ່ີ
ແທ້ຈິງ ແລະ ເກີດດອກອອກຜົນ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ນາງ 
ລໍາພອຍ ສີອັກຄະຈັນ ກ່າວວ່າ: 
ກອງປະຊຸມໄດ້ບັນລຸຜົນສໍາເລັດ
ຕາມຈຸດປະສົງລະດັບຄາດໝາຍ
ທີ່ວາງໄວ້ ເຊິ່ງເຕັມໄປດ້ວຍບັນ
ຍາກາດຟົດຟ້ືນແຫ່ງການເສີມຂະ
ຫຍາຍສິດປະຊາທິປະໄຕ, ການ
ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບການ
ເມືອງຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ ຊຸດ

ທີ IX ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1  
ແລະ ສສນວ ຊຸດທີ II; ກອງປະ
ຊຸມຕີລາຄາສູງຕ່ໍຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບສູງໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ປະ
ກອບຄໍາເຫັນ, ຕັ້ງຄໍາຊັກຖາມ 
ແລະ ຄາໍແນະນາໍ ຢາ່ງມເີຫດຜນົ,
ມີເນື້ອໃນທີ່ເລິກເຊິ່ງ, ເຈາະຈົງ, 
ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ ແລະ ມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບສູງ ໃນການຄົ້ນ
ຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງ
ເອົາການສ້າງຕັ້ງຕາແສງ (ທົດ
ລອງ) ຢູ່ເມືອງໄຊທານີ ເຊິ່ງມີຊື່
ວ່າ: ຕາແສງຊ້າງມີໄຊ; ຜົນສໍາ
ເລັດຂອງກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ແມ່ນ
ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ 
ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ ສປນວ ຕາມ
ທ່ີໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນລັດຖະທໍາມະ
ນູນສະບັບປັບປຸງໃໝ່ປີ 2025, 
ການຜັນຂະຫຍາຍຕາມທິດຊ້ີນໍາ
ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ
ພັກ ກ່ຽວກັບການປັບປຸງລະບົບ
ກົງຈັກການປົກຄອງຂ້ັນຕາແສງ
ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແລະ 
ເປັນການຮັບຮອງການສ້າງຕ້ັງ
ຕາແສງທໍາອິດຢູ່ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ.

ເພ່ືອສືບຕ່ໍຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ເນື້ອໃນຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມ
ຄັ້ງນີ້, ກອງປະຊຸມຮຽກຮ້ອງມາ
ຍັງອົງການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ, ອົງການປົກຄອງເມືອງ
ໄຊທານີ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ຈົ່ງໄດ້ຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ 
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມ
ຄັ້ງນີ້ ໃຫ້ໄດຮ້ັບຜົນສໍາເລັດເປັນ
ຮູບປະທໍາ.
(ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມ່ິງມຸງຄຸນ)
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ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ຄະນະພະແນກ 
ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ 
ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 
ເຍຍປາວເຮີ ກ່າວວ່າ: ກອງປະ
ຊຸມຄ້ັງນ້ີ ຈະໄດ້ພ້ອມກັນຄ້ົນຄວ້າ
ເນື້ອໃນຮອບດ້ານຂອງຮ່າງກົດ
ໝາຍຢ່າງລະອຽດ ໂດຍຈະເລີ່ມ
ແຕ່ມາດຕາທໍາອິດຫາມາດຕາສຸດ
ທ້າຍ ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ເນ້ືອໃນ
ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ສອດ
ຄ່ອງກັບສະພາບການຂະຫຍາຍ
ຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ
ອື່ນທີ່ປະກາດໃຊ້ແລ້ວ, ຮັບປະ
ກັນໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ
ງານການປູກຝັງ ທີ່ຕິດພັນກັບ
ການດຳລົງຊີວິດຂອງປວງຊົນ
ລາວເຮົາ ມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນ.

ທ່ານ ກິແກ້ວ ສິງນາວົງ 
ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງກະສິ
ກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໄດ້ສະເໜີໂດຍ
ຫຍ້ໍກ່ຽວກັບເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມ
ຈຳເປັນຂອງການສ້າງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການປູກຝັງ ແມ່ນເພື່ອ

ຜັນຂະຫຍາຍວຽກງານປູກຝັງ 
ທ່ີໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍກະສິກໍາ ສະບັບປີ 1998 
ອອກເປັນກົດໝາຍສະເພາະ ເນ່ືອງ
ຈາກໄລຍະຜາ່ນມາ ກໄໍດ້ຜນັຂະ
ຫຍາຍວຽກງານລ້ຽງສັດ, ການ
ປະມົງ ແລະ ຊົນລະປະທານ ອອກ
ເປນັກດົໝາຍສະເພາະແລວ້ ແຕ່
ຍັງບ່ໍມີກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປູກ
ຝັງທ່ີເປັນລະບົບຄົບຊຸດ; ເພ່ືອຄຸ້ມ
ຄອງວຽກງານປູກຝັງ ເປັນຕົ້ນ: 
ທ່ີດິນປູກຝັງ, ປັດໄຈການຜະລິດ,
ການຜະລິດ, ການປຸງແຕ່ງ ແລະ 
ຕະຫຼາດ, ການນໍາເຂ້ົາ-ສ່ົງອອກ, 
ການຄ້ົນຄວ້າທົດລອງດ້ານການ
ປູກຝັງ ລວມທັງການກໍານົດນະ
ໂຍບາຍ ແລະ ກອງທຶນສົ່ງເສີມ
ວຽກງານດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທ່ົວ
ປະເທດ; ປະຕິບັດຕາມແນວທາງ
ປ່ຽນແປງໃໝ່ທ່ີມີຫັຼກການຂອງ
ພັກ ໂດຍສະເພາະທິດນໍາໃນການ
ສາ້ງເສດຖະກດິ ເອກະລາດ ເປນັ
ເຈົ້າຕົນເອງ ກໍຄືການເສີມຂະ
ຫຍາຍຄວາມເປັນເຈົ້າໃນການ
ຜະລດິພືດ ເພ່ືອເປົາ້ໝາຍຮບັປະ
ກັນຄວາມໝ້ັນຄົງດ້ານສະບຽງ
ອາຫານ, ໂພຊະນາການ ແລະ 
ການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ຕິດພັນ

ກັບການປັບປຸງຊີວິດການເປັນ
ຢູ່ຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜ່ົາ
ໃຫ້ດີຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ; ເພື່ອຮັບ
ປະກັນການຜະລິດພືດ ໃຫ້ມີ
ຄວາມຍືນຍົງ ແລະ ປົກປັກຮັກ
ສາສ່ິງແວດລ້ອມ, ຮັບປະກັນສະ
ບຽງອາຫານໃຫ້ພຽງພໍ, ປອດໄພ
ຕ່ໍສຸຂະພາບຂອງຜູ້ບໍລິໂພກ ແລະ 
ຜູ້ຜະລິດ ດ້ວຍການສ່ົງເສີມການ
ຜະລິດກະສິກໍາສະອາດ; ເພ່ືອເຮັດ
ໃຫ້ການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ ແລະ 
ກວດກາວຽກງານປູກຝັງ ແຕ່ສູນ
ກາງຮອດທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ລະອຽດ 
ແລະ ຈະແຈ້ງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ເຊິ່ງ
ຈະເຮັດໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານປູກຝັງ ມີປະສິດທິພາບ
ກວ່າເກົ່າ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ຍົກສູງ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ເປັນ
ເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄໍາ
ເຫັນ ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍ 
ມີເນື້ອໃນທີ່ສົມບູນ, ຄົບຖ້ວນ 
ແລະ ສາມາດນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາ
ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທືີ່ອທີ 9 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທ ີ IX ທີ່ຈະດຳ
ເນີນໃນເດືອນມິຖຸນານີ້.

(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)

ຫາວິທະຍາໄລ ມະຫາຈຸລາລົງ
ກອນ ຣາຊະວິທະຍາໄລ ແລະ 
ຝ່າຍກອງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອສັງຄົມ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແມ່ນ
ທ່ານ ດຣ. ນາງ ວິພາວັນ ພົມວິ
ຫານ ປະທານກອງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອ
ສັງຄົມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ 
ເປັນຜູ້ລົງນາມໃສ່ບົດບັນທຶກດ່ັງ
ກ່າວ ເຊິ່ງມີພຣະອາຈານໃຫຍ່ 
ບຸນສວນ ພັນທະວົງ ຮອງປະທານ
ອົງການພຸດທະສາສະໜາສັມພັນ
ລາວ, ທ່ານ ຄໍາໃບ ດໍາລັດ ຮອງ
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ
ເອກອັກຄະລາຊະທູດແຫ່ງລາຊະ
ອານາຈັກໄທ ປະຈຳ ສປປລາວ, 
ບັນດາທ່ານຮອງປະທານກໍາມາ
ທິການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ 
ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີຈາກກະ
ຊວງການຕ່າງປະເທດ, ກະຊວງ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ທ່ານ
ຮອງປະທານສູນກາງແນວລາວ
ສ້າງຊາດ, ຜູ້ຕາງໜ້າຂອງຄະນະ
ພົວພັນຕ່າງປະເທດສູນກາງພັກ 
ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ, ສະມາຊິກ

ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ບັນດາ
ແຂກຖືກເຊີນ ເຂ້ົາຮ່ວມເປັນສັກ
ຂີພະຍານ.

ໃນພິທີ, ທ່ານ ເພັດລາ 
ທັນທະວົງສາ ຫົວໜ້າກົມພົວ
ພັນລັດຖະສະພາສອງຝ່າຍ, ກໍາ
ມາທິການການຕ່າງປະເທດ ຕາງ
ໜ້າໃຫ້ກອງເລຂາຊ່ວຍວຽກໃນ
ການສ້າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂ້ົາ
ໃຈດັ່ງກ່າວ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວ
ກັບສະພາບການກະກຽມໂດຍ
ຫຍໍ້, ບາງເນື້ອໃນຈິດໃຈສໍາຄັນ
ຂອງບົດບັນທຶກ ແລະ ທິດທາງ
ການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍບົດບັນ
ທຶກຄວາມເຂ້ົາໃຈໃນຕ່ໍໜ້າ ເຊ່ິງ
ບົດບັນທຶກຄວາມເຂ້ົາໃຈລະຫວ່າງ
ກອງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອສັງຄົມຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ມະ
ຫາວິທະຍາໄລ ມະຫາຈຸລາລົງ
ກອນ ຣາຊະວິທະຍາໄລ ຂອງປະ
ເທດໄທ ວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມ
ການສຶກສາສົງ ມີຈຸດປະສົງຕົ້ນ
ຕໍເພື່ອຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການ
ສຶກສາສົງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ການສ້າງຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, 
ການຍາດແຍ່ງລະດົມຂົນຂວາຍ
ທຶນຮອນ-ວັດຖຸອຸປະກອນ, ບູ

ລະນະ ແລະ ສ້າງພື້ນຖານໂຄງ
ລາ່ງ ໃຫ້ແກກ່ານສກຶສາສງົ, ສາ້ງ
ຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ພຣະສົງ ແລະ 
ຄະລືຫັດ ໃນຂົງເຂດວຽກງານ
ສຶກສາສົງ ມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດຜົນສູງຂ້ຶນກວ່າເກ່ົາ. ຈາກ
ນ້ັນ, ພຣະເທບວັດຊະຣະສານບັນ
ດິດ ກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນໂດຍເນັ້ນ
ໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມໝາຍສຳຄັນ 
ແລະ ຜົນປະໂຫຍດໃນຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດບົດບັນທຶກວ່າດ້ວຍການ
ສົ່ງເສີມການສຶກສາສົງ ເຊິ່ງຈະ
ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຮ່ວມກັນ 
ມາສູ່ການພັດທະນາ ແລະ ປັບ
ປຸງວຽກງານການຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງ
ເສີມການສຶກສາສົງ ໃນສອງປະ
ເທດ ລາວ-ໄທ.

ຄະນະຜູ້ແທນມະຫາວິ
ທະຍາໄລ ມະຫາຈຸລາລົງກອນ 
ຣາຊະວິທະຍາໄລ ຍັງໄດ້ເດີນທາງ
ໄປທ່ຽວຊົມ ແລະ ສັກກະລະບູ
ຊາສະຖານທ່ີສຳຄັນທາງພຸດທະ
ສາສະໜາຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ ແລະ ແຂວງຫຼວງພະບາງ 
ຈຳນວນໜຶ່ງ ອີກດ້ວຍ.
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(ສພຊ) - ວັນທີ 19 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ທ່ານ  ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະ
ທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະ
ພາ ລາວ-ລັດເຊຍ ໄດ້ພົບປະກັບ
ທ່ານ ນໂິກລາຍ ຈລຸາຟເລຟ ຮອງ
ປະທານສະພາສູງ ແຫ່ງ ສ.ລັດ
ເຊຍ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບ
ລັດຖະສະພາ ລັດເຊຍ-ລາວ ຜ່ານ
ລະບົບວິດີໂອແບບທາງໄກ ເຊິ່ງ
ເປັນຄ້ັງທຳອິດທ່ີສອງປະທານຄະ
ນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-
ລັດເຊຍ-ລາວ ໄດ້ພົບປະກັນ ພາຍ
ຫັຼງທ່ີທ່ານ ນິໂກລາຍ ຈຸລາຟເລຟ 
ໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕ້ັງເປັນປະທານ
ຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ 
ລັດເຊຍ-ລາວ ຄົນໃໝ່; ຈຸດປະ
ສົງການພົບປະ ແມ່ນເພື່ອທັກ
ທາຍສ້າງຄວາມລ້ຶງເຄີຍລະຫວ່າງ
ສອງປະທານ, ທັງເປັນການປຶກ
ສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດ
ຄາໍເຫັນ ໃນການສາ້ງກນົໄກຊກຸ
ຍູ້ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວ
ພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊ້ືອ
ທີ່ດີງາມ ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມ

ຍຸດທະສາດ ລະຫວ່າງສອງປະ
ເທດ ກໍຄືລະຫວ່າງສອງອົງການ
ນິຕິບັດຍັດ ໃຫ້ນັບມື້ນັບເຂົ້າສູ່
ລວງເລິກ ແລະ ເປັນຮູບປະທຳ
ຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ 
ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ໄດ້ສະ
ແດງຄວາມປິຕິຍິນດີ ແລະ ຊົມ
ເຊີຍຕ່ໍວັນໄຊຊະນະໃນມະຫາສົງ
ຄາມປົກປ້ອງປິຕຸພູມຂອງສະຫະ
ພາບໂຊຫວຽດ ຄົບຮອບ 80 ປີ 
(9/5/1945-9/5/2025) ທ່ີຫາ
ກໍສຳເລັດການສະເຫີຼມສະຫຼອງ
ຜ່ານໄປ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ແຈ້ງ
ສະພາບການພາຍໃນ ແລະ ການ
ເຄ່ືອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ທັງຕີລາຄາສູງຕ່ໍສາຍພົວພັນມິດ
ຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນ
ເປນັມນູເຊືອ້ທ່ີດີງາມ ແລະ ການ
ເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ລະຫວ່າງ
ສອງປະເທດ ກໍຄືສອງອົງການນິ
ຕິບັນຍັດ ລາວ-ລັດເຊຍ, ລັດ
ເຊຍ-ລາວ ທ່ີໄດ້ຮັບການຂະຫຍາຍ
ຕົວເປັນຢ່າງດີ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ, ມີ
ການແລກປ່ຽນຢ້ຽມຢາມເຊ່ິງກັນ
ແລະກັນເປັນປົກກະຕິ, ແລກປ່ຽນ
ສານຊົມເຊີຍ ແລະ ສານອວຍ
ພອນ ໃນໂອກາດວັນສຳຄັນຂອງ
ຊາດ ທັງມີການສະໜັບສະໜູນ

ເຊ່ິງກັນແລະກັນໃນເວທີລັດຖະ
ສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ.

ທ່ານ ນິໂກລາຍ ຈຸລາຟ
ເລຟ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕໍ່
ການພົບປະຄັ້ງນີ້ ທັງຕີລາຄາສູງ
ຕ່ໍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນ
ເປນັມນູເຊືອ້ທ່ີດີງາມ ແລະ ການ
ເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດລະຫວ່າງ
ສອງປະເທດ ລັດເຊຍ-ລາວ ກໍຄື
ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ
ສອງອົງການນິຕິບັດຍັດ ທັງໄດ້
ແຈ້ງສະພາບການພ້ົນເດ່ັນຮອບ
ດ້ານຂອງສະຫະພັນລັດເຊຍ ໃນ
ການພັດທະນາປະເທດໃຫ້ນັບ
ມື້ນັບເຂັ້ມແຂງ.

ສອງຝ່າຍຢືນຢັນຈະຮ່ວມ
ກັນຊຸກຍູ້ລັດຖະບານຂອງສອງ
ປະເທດ ໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະ
ຫຍາຍບົດບັນທຶກ, ສັນຍາ ແລະ 
ສົນທິສັນຍາ ທີ່ສອງລັດຖະບານ
ໄດ້ລົງນາມຮ່ວມກັນ ໄດ້ຮັບການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ສຳເລັດ; ໃນ
ຕອນທ້າຍ, ທ່ານປະທານຄະນະ
ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-
ລັດເຊຍ ໄດ້ເຊື້ອເຊີນທ່ານປະ
ທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະ
ພາ ລັດເຊຍ-ລາວ ມາຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ພົບປະຢູ່ ສປປລາວ ທ້າຍ
ປີ 2025 ນີ້.
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ນັບແຕ່ໄລຍະປີໃໝ່ມານີ້ ອາກາດຢູ່ບ້ານ
ເຮົາຮ້ອນແຮງກວ່າແຕ່ລະປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງພາໃຫ້
ເກີດໄຟໄໝ້ປ່າ-ໄຟໄໝ້ເຮືອນ-ໄຟຟ້າຊອັດ-ສາຍ
ໄຟກໍເກົ່າ ງ່າຍຕໍ່ການເກີດກະແສໄຟໄໝ້ລຸກລາມ
ໄປໃສ່ບ້ານເຮືອນທີ່ຢູ່ໃກ້, ສາເຫດຂອງໄຟໄໝ້ຍັງ
ພົບເຫັນໄດ້ຈາກການໃຊ້ໄຟແຕ່ງກິນ-ຫຸງເຂ້ົາ ແລ້ວ
ຫຼົງລືມ ປະໝາດບໍ່ໄດ້ມອດ-ປິດໃຫ້ຄັກ ແນ່, ຢູ່
ບາງເຂດທັງໃນນະຄອນຫຼວງ ແລະ ຕ່າງແຂວງ ຫຼົງ
ລືມເປີດໄຟໄວ້ເວລາໄຟຟ້າບໍ່ມາ ກໍອອກໄປເຮັດ
ວຽກ, ນີ້ກໍແມ່ນສາເຫດໜຶ່ງພາໃຫ້ເກີດໄຟໄໝ້; 
ນໍ້າປະປາກໍຄືກັນ ບາງຄົນຫຼົງເປີດນໍ້າໄວ້ກໍມີ ທັງ
ໝົດນີ້ມັນເວົ້າເຖິງສະຕິບໍ່ໃຫ້ປະໝາດ.

ສອງສາມທິດຜ່ານມານີ້, ຢູ່ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ເທົ່າທີ່ຜູ້ຂຽນຕິດຕາມຂ່າວປາກົດເກີດ
ອັກຄີໄພຢູ່ຫຼາຍບ່ອນ; ດັ່ງນັ້ນ, ພວກເຮົາຕ້ອງມີ
ສະຕິຊ່ວຍກັນບອກເຕືອນລູກຫຼານການໃຊ້ນ້ໍາ-ໃຊ້
ໄຟຕ້ອງມີສະຕິ ຖ້າໄຟບໍ່ມາ ເຮົາບໍ່ຢູ່ເຮືອນ ຕ້ອງປິດ
ສະວິດ, ຖ້ານໍ້າບໍ່ມາ ເຮົາບໍ່ຢູ່ເຮືອນ ກໍຕ້ອງປິດກອັກ
ນໍ້າໄວ້ໂລດ ບາງຄົນຫຼົງເປີດກອັກນໍ້າໄວ້ແລ້ວໄປ

ຫຼິ້ນຕ່າງແຂວງສອງສາມມື້ ພາໃຫ້ໄດ້ຈ່າຍຄ່ານໍ້າ 
ຫຼື ຄ່າໄຟຫຼາຍຂຶ້ນ. 

ເວ້ົາສະເພາະກໍແມ່ນການເປີດແອຍ້ອນວ່າ
ອາກາດຮ້ອນ ເມື່ອເປີດແອໄວ້ໄຟບໍ່ມາ ກໍບໍ່ໄດ້ປິດ
ແອໄວ້, ເລີກການກັບເຮືອນເລີຍ ບາດມາຄິດຮູ້ທີ
ຫຼັງ ກໍເປັນການເປີດແອໄວ້ຫ້ອງການໝົດມື້ໝົດ
ຄືນກໍມີ ນີ້ກໍຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີສະຕິລະວັງໄພ ແລະ 
ຮັກສາຊັບສິນຂອງລັດຊ່ວຍກັນ; ການເຝິກສະຕິ
ໃຫ້ຈື່ຈຳທຸກມື້ກໍຈະກາຍເປັນນິດໄສ ໂດຍຄິດເສຍ
ວ່ານໍ້າ-ໄຟຂອງລັດຢູ່ຫ້ອງການ ລັດຈ່າຍ ກໍຈະສິ້ນ
ເປືອງຫຼາຍຂຶ້ນ, ຖ້າວ່າມີພະນັກງານບໍ່ຮູ້ຈັກສຳນຶກ
ຮັກສາຊັບສິນລວມຂອງຊາດນີ້ ກໍບົ່ງບອກວ່າຜູ້
ກ່ຽວຂາດຄຸນສົມບັດ, ບໍ່ຮັກຊາດ ເພາະບໍ່ຮູ້ປະຢັດ
ຊັບສິນລວມຂອງຊາດ.

ຜູ້ຂຽນເວ້ົາເຖິງໄຟໄໝ້ອັກຄີໄພ ເພ່ືອເຕືອນ
ກັນທຸກຄົນໃຫ້ມີສະຕິ ທັງຊັບຂອງສ່ວນຕົວ ແລະ 
ສວ່ນລວມ, ອາກາດຮອ້ນ ໃຈຄນົກຍ່ິໍງຮອ້ນ ໄຟໃນ
ໃຈກໍເຜົາໄໝ້ຊີວິດບໍ່ມີຄວາມສຸກ, ຮ້ອນທັງກາຍ
ທັງໃຈ ກໍຍິ່ງຫາຄວາມສຸກໃຫ້ຊີວິດບໍ່ໄດ້.

ວິທີເຮັດວຽກ
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ຖ້າຫາກມີພະນັກງານຜູ້ບໍ່ອຸ່ນອ່ຽງໃນເຮັດວຽກ, ພວກເຮົາຕ້ອງກວດເບິ່ງບ່ອນທີ
ການນຳບໍ່ຖືກຕ້ອງຂອງພວກເຮົາ ເພື່ອຊີ້ແຈງແນະນຳຜູ້ນັ້ນໃຫ້ເຂົ້າໃຈພວກເຮົາດີ, ຖ້າ
ຫາກວ່າເຫັນເປັນຍ້ອນວຽກການບໍ່ເໝາະສົມກັບຄວາມສາມາດຂອງເຂົາເຈົ້າ, ກໍຕ້ອງ
ຊອກວຽກການທີ່ເໝາະສົມກວ່ານັ້ນໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຮັດ.

ຄ) ຕ້ອງເລື່ອນຊັ້ນພະນັກງານ: ການເລື່ອນຊັ້ນພະນັກງານ ຕ້ອງຖືເອົາຕາມວຽກ
ງານ, ຖືເອົາຕາມຄວາມສາມາດ ແລະ ຖືເປັນການສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ຜູ້ອື່ນຂະຫຍັນຫ້າວ
ຫັນຂຶ້ນຕື່ມ. ເຮັດແນວນັ້ນ ແນ່ນອນວຽກການຈະແລ່ນສະດວກດີ.

ຖ້າຫາກເຮັດຍ້ອນຄວາມຮັກແພງ ຫຼື ຄວາມຊັງ, ຍ້ອນຄວາມຊອບພໍກັນຍ້ອນ
ຄວາມຈ່ົງຈຽມນ້ັນຈະບ່ໍມີຜູ້ໃດເຊ່ືອຖື ຈະມີ ແຕ່ກ່ໍໃຫ້ເກີດຄວາມວຸ້ນວາຍຂ້ຶນພາຍໃນພັກ. 
ເຮັດແນວນັ້ນແມ່ນມີ ໂທດໜັກຕໍ່ພັກ ຕໍ່ປະເທດຊາດ ແລະ ຕໍ່ປະຊາຊົນ.

ກ່ອນຈະເລື່ອນຊັ້ນພະນັກງານຕ້ອງກວດເບິ່ງຄັກແນ່ ບໍ່ ແມ່ນພຽງແຕ່ກວດເບິ່ງ
ວຽກການຂອງເຂົາເຈົ້າເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງຕ້ອງ ເບິ່ງວິທີຢູ່ກິນຂອງເຂົາເຈົ້າອີກດ້ວຍ. ບໍ່ແມ່ນ
ພຽງແຕ່ເບິ່ງວິທີຂຽນ ແລະ ວິທີເວົ້າຂອງເຂົາເຈົ້າເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງຕ້ອງກວດເບິ່ງວຽກທີ່ 
ເຂົາເຈົ້າເຮັດວ່າມັນຖືກກັບຄວາມເວົ້າຂອງເຂົາເຈົ້າ ແລະ ຖືກກັບ ສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າຂຽນນັ້ນ 
ຫຼື ບໍ່, ບໍ່ແມ່ນພຽງແຕ່ເບິ່ງທ່າທີຂອງເຂົາເຈົ້າ ຕໍ່ພວກເຮົາເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຕ້ອງກວດເບິ່ງທ່າທີ
ຂອງເຂົາເຈົ້າຕໍ່ຜູ້ອື່ນ ເປັນແນວໃດອີກດ້ວຍ ເມື່ອພວກເຮົາເຫັນວ່າເຂົາເຈົ້າເປັນຜູ້ດີແລ້ວ 
ກໍຕ້ອງກວດເບິ່ງອີກວ່າ ເພື່ອນສະມາຊິກຂອງເຮົາຍັງເຫັນວ່າເຂົາ ເຈົ້າດີຄືກັນກັບພວກ
ເຮົາເຫັນນັ້ນ ຫຼື ບໍ່, ຕ້ອງຮູ້ຂໍ້ດີຂອງເຂົາເຈົ້າ ແລະ ຕ້ອງຮູ້ຂໍ້ບົກພ່ອງຂອງເຂົາເຈົ້າອີກດ້ວຍ. 
ບໍ່ຄວນເບິ່ງພຽງແຕ່ ວຽກການຂອງເຂົາເຈົ້າແຕ່ຍາມດຽວ ແຕ່ຕ້ອງເບິ່ງວຽກການຂອງ ເຂົາ
ເຈົ້າແຕ່ກ່ອນມາເຖິງດຽວນີ້.

ຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, 
ຜູ້ຕາງໜ້າຂອງສະມາພັນຄວບ
ຄຸມຢາສູບອາຊຽນ ແລະ ພະນັກ
ງານຈາກພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ຄຳໃບ ດໍາລັດ ໄດ້
ມີຄໍາເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: ກອງປະ
ຊຸມຄ້ັງນ້ີ ແມ່ນເພ່ືອຄ້ົນຄວ້າ ແລະ 
ປຶກສາຫາຮ່ວມກັນ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍ 
ແລະ ນຕິິກຳໃຕ້ກດົໝາຍ ໃນຂົງ
ເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ທ່ີຕິດ
ພັນກັບການແກ້ໄຂປາກົດການ
ຫຍໍ້ທໍ້ ແລະ ບັນຫາທີ່ພົ້ນເດັ່ນ 
ເປັນຕົ້ນ ບັນຫາຢາສູບໄຟຟ້າ 
ແລະ ຄໍລາເຈັນ: ເຖິງວາ່ຈະມີກົດ
ໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທ່ີກຽ່ວ
ຂ້ອງແລ້ວ ແຕ່ການສະກັດກັ້ນ,
ຄວບຄຸມການນຳເຂົ້າ, ການຈຳ
ໜ່າຍ ແລະ ການນຳໃຊ້ຢາສູບ
ໄຟຟ້າ, ຄໍລາເຈັນ ທີ່ມີສານເສບ
ຕິດ ຍັງເປັນບັນຫາທີ່ໜ້າເປັນ
ຫ່ວງ ລວມທັງປະສິດທິຜົນຂອງ
ການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ, ການ
ກວດກາຄຸນນະພາບ ແລະ ການ
ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ໃຫ້ແກ່ຜູ້ບໍລິໂພກ 

ຍັງບ່ໍເຂ້ັມງວດເທ່ົາທ່ີຄວນ; ການ
ຄຸ້ມຄອງສ່ືສັງຄົມອອນລາຍ: ຍັງ
ມີສິ່ງທ້າທາຍໃນການຄຸ້ມຄອງ
ເນື້ອຫາທີ່ບໍ່ເໝາະສົມ, ເກີດມີ
ຂ່າວປອມ ແລະ ຜົນກະທົບທາງ
ລົບຕໍ່ສັງຄົມ, ກົນໄກການຄຸ້ມ
ຄອງ, ການຮວ່ມມກືບັຜູໃ້ຫ້ບລິໍ
ການ ແລະ ການສ້າງຄວາມຮູ້
ເທົ່າທັນສື່ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ຍັງ
ບໍກ່ມົກຽວກນັເທ່ົາທ່ີຄວນ; ບນັ
ຫາການມົ້ວສຸມຢູ່ສະຖານບັນ
ເທີງ: ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລະ
ບຽບການຄຸ້ມຄອງສະຖານບັນ
ເທີງ ແລະ ມາດຕະການລົງໂທດ
ຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ ຍັງບໍ່ເຂັ້ມງວດເທົ່າ
ທີ່ຄວນ; ບັນຫາອຸບັດເຫດຕາມ
ທ້ອງຖະໜົນ: ເຖິງແມ່ນວ່າຈະ
ມີກົດໝາຍ ແລະ ມາດຕະການ
ຕ່າງໆ, ແຕ່ອຸບັດເຫດຕາມທ້ອງ
ຖະໜົນ ຍັງເກດີຂ້ຶນຢາ່ງຕ່ໍເນືອ່ງ 
ແລະ ສ້າງຄວາມສູນເສຍຢ່າງ
ຫຼວງຫຼາຍ; ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງ
ອັດຕາການຕິດເຊື້ອເອດຈ໌ໄອວີ 
(ພະຍາດເອດ): ເຖິງວ່າຈະມີ
ຄວາມພະຍາຍາມໃນການປ້ອງ
ກັນ ແລະ ຄວບຄຸມ, ແຕ່ສະຖິຕິ
ການຕິດເຊ້ືອເອດຈ໌ໄອວີໃນບາງ
ກຸ່ມ ຍັງມີທ່າອຽງເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງ

ຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ອື່ນໆ. ບັນຫາທັງ
ໝົດເຫຼົ່ານັ້ນ ໄດ້ສົ່ງຜົນກະທົບ
ຕ່ໍສຸຂະພາບຂອງປະຊາຊົນ, ຄວາມ
ບ່ໍສະຫງບົ-ຄວາມບ່ໍເປັນລະບຽບ
ຮຽບຮ້ອຍຂອງສັງຄົມ, ກ່ໍໃຫ້ເກີດ
ການສູນເສຍຊີວິດ, ຊັບສິນ ແລະ 
ມີຜົນກະທົບຕ່ໍການສ້າງຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດຂອງຊາດທ່ີມີ
ຄຸນນະພາບ.

ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ 
ປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນວ່າ: 
ຜ່ານການຕິດຕາມກວດກາຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ການລາຍງານ
ສ່ອງແສງຈາກບັນດາທ່ານສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ເປັນກຳ
ມະການຂອງກຳມາທິການວັດ
ທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ໃນຂອບເຂດ
ທົ່ວປະເທດ ບວກກັບການລາຍ
ງານຂອງບັນດາຂະແໜງການ 
ແລະ ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ເຫັນ
ວ່າຍັງມີດ້ານອ່ອນທ່ີເປັນຂ້ໍຄົງ
ຄ້າງ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຈໍານວນ
ໜ່ຶງ ທ່ີຈະຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປັບ
ປຸງ, ແກ້ໄຂໃນຕໍ່ໜ້າ ເປັນຕົ້ນ: 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສິລະປະການ

ສະແດງ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ຄວບຄຸມເຄ່ືອງດ່ືມທ່ີມີທາດເຫ້ົຼາ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກັນ ແລະ 
ຄວບຄຸມເຊ້ືອເອດຈ໌ໄອວີ/ພະຍາດ
ເອດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຢາເສບ
ຕິດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຈະ
ລາຈອນທາງບົກ, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍເຕັກໂນໂລຊີການສ່ືສານຂ້ໍ
ມູນຂ່າວສານ ແລະ ອື່ນໆ ຍັງບໍ່
ທັນເຂ້ັມງວດເທ່ົາທ່ີຄວນ ສ່ົງຜົນ
ກະທົບທາງລົບ ແລະ ກົດໜ່ວງ
ຈັງຫວະການຂະຫຍາຍຕົວຂອງ
ການພັດທະນາທາງດ້ານເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ ກໍຄືການພັດທະນາ
ຊັບພະຍາກອນມະນຸດຂອງຊາດ. 
ການຕິດຕາມກວດກາການຈັດ
ຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ຍັງບໍ່ເປັນ
ປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ; ການປະ
ຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ 
ໜ້າທີ່ຂອງຂະແໜງການ ແລະ 
ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ບາງດ້ານ 
ຍັງບ່ໍທັນປະຕິບັດໄດ້ຕາມທ່ີກົດ
ໝາຍກຳນົດໄວ້; ການແບ່ງຂັ້ນ
ຄຸ້ມຄອງ, ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບລະຫວ່າງສູນກາງ ກັບ 
ທ້ອງຖິ່ນ, ລະຫວ່າງພາກສ່ວນ
ຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຍັງມີຫຼາຍ
ຂອດບໍ່ທັນຈະແຈ້ງ ແລະ ເປັນ
ເອກະພາບກັນ. ການໂຄສະນາ
ເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍທ່ີຕິດພັນກັບ
ວຽກງານການແກ້ໄຂປາກົດການ
ຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆໃນສັງຄົມ ເຖິງວ່າ
ໄດ້ມີຄວາມພະຍະຍາມເຮັດດ້ວຍ
ຫຼາຍຮູບ, ຫຼາຍສີ ແລະ ຫຼາຍວິ
ທີການແລ້ວກໍຕາມ ແຕ່ປະສິດ
ທິພາບ, ປະສິດທິຜົນໃນການໂຄ

ສະນາ ບໍ່ທັນສູງ, ເລິກເຊິ່ງ, ຕໍ່
ເນື່ອງ, ກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວ
ເຖິງ, ຍັງມີລັກສະນະແບບລວມໆ, 
ບໍ່ທັນລົງເລິກອະທິບາຍ, ສ້າງ
ຄວາມເຂ້ົາໃຈໄດ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ 
ເຮັດໃຫ້ຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າ
ໃຈຕໍ່ກັບກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ, ສະ
ຕິເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍ 
ຍັງບ່ໍທັນສູງ ລວມທັງການບັງຄັບ
ໃຊ້ກົດໝາຍຕ່ໍຜູ້ລະເມີດ ກໍບ່ໍທັນ
ເຂັ້ມງວດເທົ່າທີຄວນ. ການຜັນ
ຂະຫຍາຍບັນດາມາດຕາຂອງບາງ
ກົດໝາຍທ່ີກໍານົດໃຫ້ມີລະບຽບ
ການຕ່າງຫາກ ທີ່ກຳນົດໃນກົດ
ໝາຍດັ່ງກ່າວ ຍັງຊັກຊ້າ ຫຼື ມາດ
ຕາທ່ີຜັນຂະຫຍາຍເປັນນິຕິກໍາ
ໃຕ້ກົດໝາຍແລ້ວ, ແຕ່ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດກໍຍັງບໍ່ທັນມີປະສິດ
ທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນເທົ່າ
ທ່ີຄວນ. ຄວາມຮັບຜິດຊອບໜ້າ
ທ່ີການເມືອງຂອງຄະນະພັກ, ຄະ
ນະນໍາທຸກຂັ້ນ ໃນການບັນຊາ, 
ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ໃນການແກ້ໄຂປາ
ກົດການຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆ ຍັງບໍ່ທັນ
ສູງເທ່ົາທ່ີຄວນ. ການປະສານສົມ
ທົບລະຫວ່າງບັນດາຂະແໜງການ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງສູນກາງ ແລະ
ທ້ອງຖ່ິນ ຍັງບ່ໍທັນໂລ່ງລ່ຽນ, ກົມ
ກຽວ ແລະ ເປັນລະບົບດີເທົ່າທີ່
ຄວນ, ຍັງເຮັດພໍໃຜພໍລາວ ແລະ 
ມີສະພາບການຖ້ິມຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບໃຫ້ກັນ. ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກ
ຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ຍັງບໍ່ໃຫ້
ການຮ່ວມມື, ບໍ່ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິ
ບັດຕາມເນ້ືອໃນກົດໝາຍກຳນົດ 
ແລະ ຍັງບໍ່ທັນມີການຕິດຕາມ

ກວດກາເປັນປົກກະຕິ ແລະ ປະ
ຕິບັດມາດຕະການແກ້ໄຂຢ່າງ
ເຂັ້ມງວດ ເຮັດໃຫ້ມີສະພາບ
ການລະເມີດກົດໝາຍຫຼາຍ.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານສະພາບສ່ິງທ້າທາຍ
ຂອງຢາສູບໄຟຟ້າ, ຄວາມຄືບ
ໜ້າຂອງການຕ່ໍສັນຍາການລົງ
ທຶນຂອງບໍລິສັດຜະລິດຢາສູບໃນ 
ສປປລາວ; ການຄຸ້ມຄອງການ
ນໍາເຂົົ້າ ແລະ ຈໍາໜ່າຍຢາສູບ 
ໂດຍສະເພາະຢາສູບໄຟຟ້າ, ຄໍລາ
ເຈນັ, ປມຸເປົາ້ ທ່ີເປນັອັນຕະລາຍ
ຕໍ່ສຸຂະພາບ; ການຄຸ້ມຄອງນໍາ
ໃຊຢ້າສບູໄຟຟາ້, ຄລໍາເຈນັ, ປມຸ
ເປ້ົາ ທ່ີເປັນອັນຕະລາຍຕ່ໍສຸຂະພາບ
ຢູສ່ະຖານການສກຶສາ; ການຄຸມ້
ຄອງສະຖານບັນເທີງ ເປັນຕົົ້ນ: 
ບັນຫາມົ້ວສຸມສິ່ງເສບຕິດ, ສິ່ງ
ລາມົກອານາຈານ; ການຄຸ້ມ
ຄອງສື່ສັງຄົມອອນລາຍ ທີ່ກະ
ທົບຕໍ່ວັດທະນະທໍາ ແລະ ຮີດ
ຄອງປະເພນີອັນດີງາມຂອງຊາດ; 
ສະພາບການຕິດເຊື້ອ HIV ພະ
ຍາດ AIDs; ສະພາບກ່ຽວກັບ
ອຸປະຕິເຫດທາງທ້ອງຖະໜົນ.

ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ ໄດ້
ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ, ແລກປ່ຽນ
ຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ, 
ສ້າງສັນ ແລະ ດ້ວຍຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບສູງ ເພື່ອຊອກໃຫ້ເຫັນ
ບັນຫາ, ຂ້ໍຄົງຄ້າງ, ວິທີການ ແລະ 
ມາດຕະການແກ້ໄຂໃຫ້ທັນການ  
ແລະ ນຳໄປສູ່ການປ່ຽນແປງ
ໃນທາງທີ່ດີຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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# cvjo85h'

madmkp

Xg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
# lP,shPo

]t[kp

g]njv'G  ,b'7n[+g[yj'

,uzulk,38]=4hk7y;grnjvwxokIqd g]upoaj'4k,dao;jkG
zu38mu !G  ,b'gxaospa'8kp
zu38mu @G  d64P'da[g,p grkt]tc;';jk,ao,u7qovnjo
  g]uppqd86h-y4Y,.lj,ao c8j[+4ndF d6.9Ihkp
  [;dda[]n,dyo1koe d6g]up-avd8kpF ,b'
  gf 8kpco;.fL
zu38mu !G  d60uj]qf,kfuM 86h8qd.ljsq;]qf]Q,8kpF c]h;
  ,b'gf
zu38mu #G  d6;k d6dt16j.o86hgfKKK  ,b'7n[+w0g[yj'djvo

xkdqfxU'g8a,w2  la'[+1kd
la',kftfajofYo  dyog0Qk[jkpgdnv

7t8yg8nvo.9
#  fvdsphk 

f  ]tobdg4y';aomu !) rbfltrk !_&_{!) rbf
ltrk @W@& 7q[Iv[ ** xu ;aozjk;q'xyf]hv,dv'raomu 
@ ;y]t-qo vvd9kdmqj'wssuo c0;'-P'0;k' c]t 
;ao;y]tde38o75d0v'[aofkmjkoz6hoe X@$ rbfltrk 
!_&){@$ rbfltrk @W@&? 7q[Iv[ *( xu [afoU0=djk;
phv' p=pnjowxsk dkooerkrad{]af mjkoz6hoe7k;dU
phvor;dmjko9bj',u;aooU xt-k,ugvdt]kf p5mjk'l5d
ln[lhk' ]k;dhk;rafmtok -v[c]h;K

f  -q,g-upzqoleg]afdv'xt-5,ltw|;ylk
,aogmnjvmu !  0v'ltrk xt-k-qoot7vos^;';P'9ao -5f
mu II mujwfhxyf]q'fh;p|kdzqovao9q['k, .o;aomu @@ 
rbfltrk g-yj'wfhry9k]tok c]t Ia[Iv'gvqkdkolhk'
8A'8kcl'mqf]v' ok,;jk “8kcl'-hk',uw-” 16jg,nv'
w-mkou 8=joU7q'\ad\hk mk'/jkpIkd4kodtdP,dko
ltg\u [5d7t]kdvo[ao95g0Qk 8k,dkodeoqfw;h .o
]af4tme,to6o.|j mujxtdkfvvd.-h xt-kI6hmqj;g4y' 
oAoc]h;K

       ;kf
    dt;u]k;

c[[me,t-kf
#  ຫຼານເຈົ້ານ້ອຍ

j ຜັກສວນເຮົາປູກໄວ້      ຕາມແບບບູຮານ

ຫວ່ານແລ້ວເອົາໄປບົງ      ໃສ່ໜານກຽມໄວ້
ຂີ້ໄກ່ໂຮຍຮວາຍເຂົ້າ      ລົງໄປເຕີມຕື່ມ
ຢ່າລືມຫົດຮວາດນ້ຳ      ສອງຄັ້ງຕໍ່ວັນ

j ຍາມເມື່ອມັນໃຫຍ່ຂຶ້ນ      ໂດຍດັ່ງໃຈໝາຍ
ສາມາດເອົາໄປປຸງ       ແຕ່ງເປັນອາຫານໄດ້
ຄວາມປອດໄພເກີນຮ້ອຍ      ຄົນກິນກໍແຊບ
ແບບວ່າເຮົາບໍ່ຕ້ອງ      ເສຍເງິນຊື້ຝຸ່ນປຸ໋ຍ

j ຄັນວ່າເຮົາຫາກໃຊ້      ວິທີໃໝ່ທັນສະໄໝ
ຜັກໃຫຍ່ໄວທັນໃຈ      ດັ່ງເຮົາປະສົງໄວ້
ຝຸ່ນເຄມີຊູໃຫ້        ໃບຂຽວຍາວໃຫຍ່
ກິນລົງໄປອາດຕ້ອງ      ໂຈມທ້ອງຮວ່ານຄາງ

j ນາງຢ່າເປັນດັ່ງເວົ້າ      ເຮືອນຮ່າງລືໂສມ  ແພງເອີຍ!
ແປງແຕ່ຕີນຍັງຜົມ      ຕື່ມເຕີມເສີມໃຫ້
ງາມດັ່ງຕົນຫວັງໄວ້      ທາງໃຈດຳດ່າງ
ຫາຄ່າຄຸນບໍ່ໄດ້        ໃຜຊິຍ້ອງວ່າດີ

j ເພາະຍິງທີ່ຮູບຮ້າຍ      ກາຍກ່ຳດຳກາ
ແຕ່ວ່າມີໃຈງາມ        ສ່ຳດຽວນາງຟ້າ
ມີຄ່າເກີນກາຍຜູ້        ໂສມງາມພຽງຮູບ
ຈູບບໍ່ຫອມເພິ່ນເວົ້າ      ເຂົາຊິເຍີ້ຍຈົ່ມຂວັນ ແທ້ແລ້ວ!

5
ໃນປັດຈຸບັນນ້ີຢາສະຜົມ

ມີຫຼາກຫຼາຍຍ່ີຫ້ໍ ແລະ ຫຼາກຫຼາຍ
ສູດ ຈົນເລືອກຊື້ເລືອກໃຊ້ບໍ່ຖືກ 
ແຕ່ເຊ່ືອແນ່ວ່າຫຼາຍທ່ານຈະເລືອກ
ໃຊ້ຜະລິດຕະພັນທ່ີມີກິ່ນຫອມ
ຕາມໃຈມັກ ແຕ່ບາງຄ້ັງການໃຊ້
ຕາມທ່ີໂຕເອງມັກອາດຈະພາໃຫ້
ເກີດມີອາການຄັນ ຫຼື ແສບໜັງ
ຫົວ ບາງເທື່ອກໍມີສິວຂຶ້ນຕາມ
ໜັງຫົວ... ຖ້າທ່ານມີອາການ
ເຫ່ົຼານີ້ລອງມາກວດນຳກັນເບິ່ງ
ວ່າ ທ່ານມີອາການແພ້ຢາສະຜົມ
ຫຼືບໍ ແລະ ໃນຄໍລຳສຸກສະບາຍ
ຫາຍໂລຄາສະບບັນີເ້ຮາົມ ີ5 ສນັ
ຍານເຕືອນ ອາການແພ້ຢາສະຜົມ
ມານຳສະເໜີໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານ
ໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ສັງເກດໄປນຳກັນ:

1. ແສບໜັງຫົວ ແລະ 
ມີຮອຍແດງ.

ຫາກທ່ານໃດທ່ີໃຊ້ຢາສະ
ຜົມແລ້ວຮູ້ສຶກແສບໆຄັນໆໜັງ

5 laopkog8nvovkdkocrh1kltzq,
# ຮຽບຮຽງໂດຍ: ກະຖິນອ່ອນ

ຫົວຕ້ັງແຕ່ເທ່ືອທຳອິດທ່ີໃຊ້ ໂດຍ
ທ່ີບ່ໍມີບາດແຜໃນໜັງຫົວ ອາການ
ແບບນ້ີເປັນອາການແພ້ຢາສະຜົມ 
ເພາະໃນຢາສະຜົມອາດຈະມີສານ
ເຄມີບາງຊະນິດທ່ີເຮັດໃຫ້ໜັງ
ຫົວເກີດອາການຄັນຈົນອັກເສບ 
ແລະ ຈະກາຍເປັນຮອຍແດງຕາມ
ໜັງຫົວບໍລິເວນອ້ອມຮອບ ແລະ 
ບາງຄົນອາດຈະມີອາການແສບ

ນຳອີກ.
2. ມີຕຸ່ມຂຶ້ນ ແລະ ມີອາ

ການຄັນ
ນອກຈາກບໍລິເວນໜັງ

ຫົວແລ້ວ ບ່ອນໃດຖືກຢາສະຜົມ
ກໍຈະມີຕຸ່ມຂຶ້ນ ຫຼື ຄັນ ເກີດຈາກ
ຢາສະຜົມບາງຊະນິດມີສານ SLS 
(ສານຫຸຼດຄວາມຕຶງຂອງຜິວ) 
ແລະ ພາລາເບນ (ສານກັນບູດ

ໃນເຄື່ອງສຳອາງ) ທີ່ໄປທຳລາຍ
ຄວາມຊຸ່ມຊ່ືນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ເກີດ
ອາການຄັນໃນບ່ອນທ່ີຖືກກັບ
ຢາສະຜົມ.

3. ມີສິວສ້ຽນ ແລະ ສິວ
ເກືອ

ຢາສະຜົມທ່ີເຮົາໃຊ້ນັ້ນ
ອາດເປັນສາເຫດທ່ີແທ້ຈິງຂອງ
ການມີສິວ ເຊິ່ງມັກຈະເກີດບໍລິ
ເວນໜ້າຜາກ, ຕີນຜົມ ແລະ ໝີດ 
ໂດຍສະເພາະສິວເກືອ ແລະ ສິວ
ສ້ຽນ ເພາະໃນຢາສະຜົມມີສານ
ຊີລີໂຄນປະສົມຢູ່ ເພ່ືອເອືອບຜົມ
ມີຄວາມນຸ່ມ ແລະ ມືນ ພ້ອມນ້ັນ, 
ສານດ່ັງກ່າວກໍເປັນສາເຫດຫັຼກ
ຂອງການເປັນສິວສ້ຽນ ເຊ່ິງເກີດ
ຂ້ຶນໄດ້ຈາກສານຊີລີໂຄນໃນຢາ
ສະຜົມຕົກຄ້າງ ແລະ ສະສົມຕາມ
ຮູຂຸມຂົນ ຈົນເກີດເປັນອາການ
ແພ້ຢາສະຜົມ ແລະ ເປັນສິວນັ້ນ
ເອງ.

4. ມີຂີ້ຮັງແຄ
ເປັນອີກໜ່ຶງສັນຍານທ່ີ

ເຫັນໄດ້ຢ່າງຈະແຈ້ງ ນອກຈາກ
ມີສະເກັດຂາວໆເປັນຜຸຍຕົງລົງ
ມາແລ້ວ ຍັງມີອາການຄັນນຳອີກ 
ເຊ່ິງອາດເກີດໄດ້ຈາກຫລາຍສາ
ເຫດ ບາງເທ່ືອອາດຈະເປັນເພາະ
ໜັງຫົວແຫ້ງ ແລະ ອັກເສບ ລວມ
ເຖິງເຊື້ອລາຕ່າງໆ ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງ
ຕ້ອງໝ່ັນສັງເກດເວລາທີປ່ຽນ
ໃຊ້ຢາສະຜົມໃໝ່ ວ່າມີລັງແຄ
ເກີດຂ້ຶນຫຶືຼບໍ ຖ້າມີໃຫ້ຢຸດໃຊ້ໃນ
ທັນທີ.

5. ຜົມຫຼົ່ນ
ຢາສະຜົມເປັນໜ່ຶງສາ

ເຫດທ່ີເຮັດໃຫ້ຜົມຫ່ົຼນ ອັນເກີດ
ຈາກສານຊີລີໂຄນຕົກຄ້າງຢູ່ໃນ
ກົກຜົມ ເຊິ່ງຈະໄປອັດຕັນ ແລະ 
ເຮດັໃຫ້ຜມົຫ່ົຼນ; ນອກນັນ້, ຜມົ
ຫ່ົຼນຍັງເກີດມາຈາກຫຼາຍສາເຫດ
ເຊັ່ນ: ແພ້ອາຫານ, ນອນເດິກ 
ຫືຼ ມີພຶດຕິກຳທ່ີສ່ົງຜົນບ່ໍດີຕ່ໍເສ້ັນ
ຜົມ ເປັນຕ້ົນການສະຜົມກາງຄືນ
ແລ້ວບໍ່ເຮັດໃຫ້ແຫ້ງ ມັດຜົມ
ແໜ້ນຈົນເກີນໄປເປັນປະຈຳ.
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(Xinhua) - ການ ເລືອກ 
ຕັ້ງ ສະມາຊິກລັດຖະສະພາ  ແຫ່ງ 
ສາທາລະນະລັດ ອານ ບານີ  ໄດ້ ເລ່ີ ມ
ຂຶ້ນ ໃນ ທົ່ວ ປະ ເທດ  ເມື່ອ ວັນ ອາ
ທິດທີ 11 ພຶດສະພາຜ່ານມາ; 
ຜູ້ ມີ ສິດ ເລືອກ ຕ້ັງເກືອບ 3.7 ລ້ານ
 ຄົນ ທີ່ລວມເຖິງ ຜູ້ ມີ ສິດ ເລືອກ 
ຕ້ັງ ຢູ່ ຕ່າງປະ ເທດ  ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ
ເລືອກ ຕ້ັງ ສະມາຊິກ ລັດຖະສະພາ 
ທັງໝົດ 140 ທີ່ນັ່ງ  ຈາກ 11 
ພັກ ການ ເມືອງ  ແລະ ພັນທະ ມິດ, 
ມີ ສູນ ປ່ອນ ບັດ ຫຼາຍ ກວ່າ 5,225 
ແຫ່ງ  ໄດ້ ຮັບ ການຈັດ ຕັ້ງ ຂຶ້ນ ໃນ 
ທົ່ວ ປະ ເທດ ໂດຍ ເປີດ  ໃນ ເວລາ 
7:00 ໂມງ ເຊົ້າ   ແລະ ປິດ ໃນ ເວ
ລາ 19:00  ໂມງແລງ ຕາມ ເວ
ລາ ທ້ອງ ຖິ່ນ.

ການ ເລືອກ ຕ້ັງຄ້ັງນ້ີ  ແມ່ນ
ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ສະມາຊິກ ລັດຖະ
ສະພາ ຄັ້ງ ທຳ ອິດ ໃນ ປະ ເທດ ນັບ
 ຕັ້ງແຕ່ ອານ ບາ ນີ  ເລີ່ ມຕົ້ນ ການ
ເຈລະຈາ ເຂ້ົາ ເປັນ ສະມາຊິກ ສະຫະ
ພາບ ເອີຣົບ (EU)  ຢ່າງ ເປັນ ທາງ 
ການ  ໃນ ເດືອນ ກໍລະກົດ 2022.

g]nvd8A']af4tltrk Albania

 ເປັນ ຄັ້ງ  ທຳ ອິດທ່ີຜູ້ ອົບ
ພະຍົບ ສາມາດ ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ 
ທາງ ໄປສະນີໄດ້ ເຊິ່ງມີ ປະມານ 
195,000 ຄົນ  ໄປ ປ່ອນ ບັດ ທາງ 
ໄປສະນີ; ເນ່ືອງຈາກມີ ການ ເຄ່ືອນ
 ຍ້າຍ ຖ່ິນ ຖານ ໄປຢູ່ຕ່າງປະ ເທດ 
ຢ່າງ ຫຼວງ ຫຼາຍ, ປະ ເທດທີ່ມີປະ
ຊາກອນ 2.4 ລ້ານ ຄົນ ຈຶ່ງ ມີ ຜູ້ 
ມີ ສິດ ເລືອກ ຕັ້ງ ເກືອບ 3.7 ລ້ານ
 ຄົນ.

ຜົນ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ຢ່າງ 
ເປັນ ທາງ ການ ເມ່ືອ ວັນ ອັງຄານ ທີ 
13 ພຶດສະພາ, ສະ ແດງ ໃຫ້ ເຫັນ 
ວ່າ ພັກ ສັງຄົມ ນິຍົມ (PS) ເຊິ່ງ
ເປັນພັກລັດຖະບານ  ໄດ້  83 ທີ່ 
ນ່ັງ   ໃນ ລັດຖະສະພາທ່ີມີອາຍຸການ 
4 ປີ, ພັກປະຊາທິປະໄຕ (PD) 
ເຊ່ິງເປັນຝ່າຍຄ້ານ ໄດ້  50 ທ່ີ ນ່ັງ, 

ສ່ວນ 7 ທີ່ ນັ່ງທີ່ຍັງເຫຼືອ ເປັນ
ຂອງ 4 ພັກ ການ ເມືອງຂະໜາດ
ນ້ອຍ.

ການທີ່ PS ໄດ້ຮັບໄຊ
ຊະນະໃນການ ເລືອກ ຕ້ັງ, ຮັບປະ
ກັນໃຫ້ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເອດີ 
ຣາມາ (Edi Rama) ຈະດຳລົງ
ຕຳແໜ່ງເປັນສະໄໝທີ 4 ເຊິ່ງບໍ່
ເຄີຍມີມາກ່ອນ; ຣາມາ ທີ່ດຳລົງ
ຕຳແໜ່ງມາຕັ້ງແຕ່ປີ 2013 ໄດ້ 
ສຸມ ໃສ່ ການ ໂຄສະນາຂອງ ເຂົາ 
ໃນ ການ ເຮັດ ວຽກ ເພ່ືອ ເຂ້ົາເປັນ
ສະມາຊິກ EU ພາຍໃນປີ 2030, 
ຊາລິ ເບຣິຊາ (Sali Berisha) 
ຫົວໜ້າພັກ PD ຝ່າຍອະນຸລັກ
ນິຍົມ ໂຕ້ແຍ້ງວ່າ ອານ ບານີ ຍັງ
ບໍ່ພ້ອມສຳລັບການ ເຂ້ົາເປັນສະ
ມາຊິກ EU.

(Xinhua) - ວັນ ພຸດທີ 
7 ພຶດສະພາ ຜ່ານມາ ທີ່ນະຄອນ
ຫຼວງ ຈາ ກາ ຕາ, ນາງ ປວນ ມະ
ຫາຣານີ (Puan Maharani) 
ປະທານສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ 
( ສະພາ ຕ່ຳ)  ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ   ໄດ້ 
ພົບ ປະ ກັບສົມເດັດ ອັກຄະມະ
ຫາເສນາບໍດີ ເຕໂຈ ຮຸນເຊນ 
(Samdech Akka Moha 
Sena Padei Techo Hun 
Sen)   ປະທານ ສະພາ ສູງ ກຳປູ ເຈຍ  
ເພ່ືອ ປຶກສາ ຫາລື ກ່ຽວ ກັບ ການ 
ຮ່ວມ ມື ທາງ  ເສດຖະກິດ  ແລະ 
ການ ປ້ອງ ກັນ ປະ ເທດສອງຝ່າຍ 
 ແລະ ຄວາມ ສາມັກຄີ ລະຫວ່າງ  
ປະ ເທດ ໃນ ອາຊີ ຕາ ເວັນ ອອກ 
ສຽງ ໃຕ້.

ໃນ ການ ຖະແຫຼງຂ່າວຫັຼງ
ຈາກ ການ ພົບ ປະ,  ນາງ ມະຫາຣາ
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ນີ ລູກ ສາວ ຂອງນາງ ເມກາວາຕີ 
ຊູກາຣ໌ໂນບຸດຕຣີ (Megawati 
Soekarnoputri)  ປະທານາທິ
ບໍດີ ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ ຄົນທີ 4 ໃຫ້ 
ຮູ້ ວ່າ, ການ ຮ່ວມ ມືທາງ   ເສດຖະ
ກິດ ລະຫວ່າງ ສອງ ປະ ເທດ  ໄດ້ 
ເພ່ີມ ຂ້ຶນ ຢ່າງ ຫຼວງ ຫຼາຍ ໂດຍມູນ
 ຄ່າ  ການ ຄ້າ  ບັນລຸ ປະມານ 1 ຕື້
ໂດລາສະຫະລັດ  ໃນ ປີ 2024; 
ນາງ ກ່າວ ຕື່ມ ວ່າ, ລັດຖະສະພາ 
ຂອງ ທັງ ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ  ແລະ  ກຳ
ປູ ເຈຍ  ຕ່າງ ເຫັນ ດີ ສະໜັບສະໜູນ
ນະ ໂຍບາຍ ທ່ີ ລັດຖະບານ ຕົນ ໄດ້ 
ວາງ ອອກ.

ນາງກ່າວວ່າ “ເປັນໄປບໍ່
ໄດ້ທ່ີຝ່າຍບໍລິຫານຈະເຮັດວຽກ
ຢ່າງໂດດດ່ຽວໂດຍປາສະຈາກ
ການສະໜັບສະໜູນຈາກຝ່າຍນິ
ຕິບັນຍັດ; ສົມເດັດ ຮຸນເຊນ ຍັງ

 ໄດ້ ເຫັນ ດີ  ວ່າ ທັງ ຝ່າຍ ບໍລິຫານ  
ແລະ ຝ່າຍ ນິຕິບັນຍັດ ຈະ ຕ້ອງ
ເຮັດວຽກ ຮ່ວມ ກັນ ໃນການປະ
ຕິບັດ ນະ ໂຍບາຍ ສາທາລະນະ”.

ປະທານ ລັດຖະສະພາ ຍັງ 
ກ່າວ ອີກວ່າ ສົມເດັດ ຮຸນເຊນ  
ເນ້ັນ ໜັກ ເຖິງ ຄວາມ ສຳຄັນ ຂອງ 
ຄວາມ ສາມັກຄີ ລະຫວ່າງປະ ເທດ
 ສະມາຊິກ ຂອງສະມາຄົມປະຊາ
ຊາດແຫ່ງອາຊີຕາເວັນອອກສຽງ
ໃຕ້ ຫຼື ອາຊຽນ ເນື່ອງຈາກສະ
ພາບການໂລກທ່ີທ້າທາຍໃນປັດ
ຈຸບັນ.

 ນາງ ກ່າວ ວ່າ “ພວກ ເຮົາ 
ຫວັງ ວ່າ ອາ ຊຽນຈະມີຄວາມ ສາ
ມັກຄີທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ດີ ຂຶ້ນ  
ເພ່ືອ ຫີຼກ ເວ້ັນຜົນ ກະທົບ ໂດຍ ກົງ
 ຈາກ ຄວາມ ວຸ້ນວາຍ ຂອງ ໂລກ.
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(Xinhua) - ລັດຖະບານ
 ແອັດສະປາຍ  ໄດ້ ອະນຸມັດ ຮ່າງ
ກົດໝາຍ ຫຸຼດ  ຊ່ົວ ໂມງ ການເຮັດ 
ວຽກ   ຈາກອາທິດລະ 40 ຊົ່ວ 
ໂມງ  ເຫຼືອ 37.5 ຊົ່ວ ໂມງ  ໂດຍ
 ບໍ່ ຫຼຸດ ຄ່າ ຈ້າງ; ການຫຼຸດຊົ່ວໂມງ
ເຮັດວຽກ ໄດ້ຖືກອະນຸມັດຢູ່ກອງ
ປະຊຸມຄະນະລັດຖະມົນຕີ ເມື່ອ
ວັນພຸດທີ 7 ພຶດສະພາ ຜ່ານມາ, 
ເຖິງແມ່ນວ່າມາດຕະການດ່ັງກ່າວ
ຍັງຕ້ອງໄດ້ຮັບການອະນຸມັດຈາກ

ສະພາຜູ້ແທນລາສະດອນ (ສະ
ພາຕໍ່າ).

ນາງ ໂຢລັນດາ ດິອາຊ 
(Yolanda Diaz) ຮອງນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີຄົນທີ 2, ລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ເສດຖະ
ກິດສັງຄົມຂອງແອັດສະປາຍ  ກ່າວ
ໃນການຖະແຫຼງຂ່າວຫັຼງຈາກ
ກອງປະຊຸມຄະນະລັດຖະມົນຕີ
ວ່າ: ມາດຕະການດັ່ງກ່າວ ຈະ
ເປັນປະໂຫຍດຕ່ໍແຮງງານປະມານ 

12.5 ລ້ານຄົນໃນປະເທດ ເຊິ່ງ
ລວມທັງ 2.4 ລ້ານຄົນ ໃນຂະ
ແໜງຂາຍຍ່ອຍ, 2 ລ້ານຄົນ ໃນ
ຂະແໜງອດຸສາຫະກຳ ແລະ 1.4 
ລ້ານຄົນ ໃນຂະແໜງບໍລິການ.

ເພ່ືອຕອບສະໜອງຕ່ໍ
ເລື່ອງນີ້, CEOE ອົງການຈັດ
ຕ້ັງນາຍຈ້າງຕ້ົນຕໍຂອງແອັດສະ
ປາຍ, ໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີການ 
“ເຈລະຈາຕ່ໍລອງກັນຫຼາຍຂ້ຶນ ແລະ 
ບັງຄັບໃຊ້ກົດລະບຽບໜ້ອຍລົງ”.

(Xinhua) - ວັນ ຈັນ ທີ 
12 ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ໂວໂລດິ
ມຣີ ໌ເຊເລນສະກ ີ(Volodymyr 
Zelensky) ປະທານາທິບໍດີ ອູ 
ແກຣນ ໄດ້ ລົງ ນາມ ໃນ ກົດໝາຍ 
ໃຫ້ ສັດຕະຍາບັນຂ້ໍຕົກລົງ ຊັບພະ
ຍາກອນ ທຳ ມະ ຊາດ ກັບ  ສະຫະລັດ
ອາ ເມ ລິ ກາ  ເຊິ່ງຈະ ສ້າງ ຕັ້ງ ກອງ 
ທຶນ ຮ່ວມ ລົງທຶນ ເພ່ືອ ຟື້ນ ຟູ ອູ 
ແກຣນ, ຕາມຂໍ້ມູນໃນ ເວັບ ໄຊ 
ຂອງ ລັດຖະສະພາ.

ໝາຍ ເຫດອະທິບາຍ ກົດ
ໝາຍ ລະບຸ ວ່າ “ການ ປະ ຕິ ບັດ ຂໍ້ 
ຕົກ ລົງ ດ່ັງ ກ່າວ  ຈະ ຮັບ ປະ ກັນ ການ
ຮ່ວມ ມືທາງ ເສດ ຖະ ກິດ ລະ ຫວ່າງ
 ອູ ແກຣນ  ແລະ  ສະ ຫະ ລັດ ພັດ ທະ 
ນາ ຕໍ່ໄປໃນທາງທີ່ດີຂຶ້ນ” .

ຂ້ໍຕົກລົງການສ້າງຕ້ັງກອງ
ທຶນດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງຈະໄດ້ຮັບເງິນ
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ສະໜັບສະໜູນບາງສ່ວນຈາກຄ່າ
ພາກຫຼວງ (royalty) ໃໝ່ ສໍາ
ລັບຊັບພະຍາກອນແຮ່ທາດ, ແກ໊ສ 
ແລະ ນ້ໍາມັນຂອງອູ ແກຣນ ໄດ້
ຮັບການລົງນາມໃນນະຄອນຫຼວງ
ວໍຊິງຕັນເມື່ອວັນທີ 30 ເມສາ
ຜ່ານມາ ໂດຍ ຢູເລຍ ສະວິຣິເດນ
ໂກ (Yulia Svyrydenko) ຮອງ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີຄົນທໍາອິດ 
ແລະ ລັດຖະມົນຕີເສດຖະກິດ
ຂອງອູ ແກຣນ ແລະ ສະກ໊ອດຕ໌ 
ເບສເຊນຕ໌ (Scott Bessent) 
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ
ຂອງສະຫະລັດ.

ຕາມຄຳກ່າວຂອງນາງ 
ສະວິຣິເດນໂກ, ທັງ 2 ປະເທດ
ຈະຮ່ວມກັນບໍລິຫານ ແລະ ຮ່ວມ
ໃຫ້ເງນິສະໜັບສະໜູນກອງທຶນ, 
ໃນຂະນະທີ່ ອູ ແກຣນ ຈະຮັກສາ

ຄວາມເປັນເຈົ້າຂອງ ແລະ ຄວບ
ຄຸມຊັບພະຍາກອນແຮ່ທາດ ແລະ 
ພະລັງງານຂອງຕົນຢ່າງຄົບຖ້ວນ.

ລັດຖະສະພາອູ ແກຣນ 
ສະໜັບສະໜູນ ການ ໃຫ້ ສັດຕະ
ຍາບັນ ຂ້ໍ ຕົກລົງ ດ່ັງກ່າວເມ່ືອ ວັນ
ພະຫັດທີ 8 ພຶດສະພາ ເຊິ່ງ ຜ່ານ 
ດ້ວຍ ຄະ ແນນ ສຽງ ເຫັນ ດີ 338 
ສຽງ , ລືນ່ ກາຍ ເກນຂ້ັນຕ່ໍາ ສດຸ ທ່ີ
ກຳນົດໄວ້ 226 ສຽງ  (ລັດຖະ
ສະພາ ມີ 450 ທີ່ນັ່ງ).

ຂໍ້ ຕົກລົງ ດັ່ງກ່າວ  ຈະ ມີ 
ຜົນ ສັກສິດ ຫັຼງ ຈາກການ ແລກ
ປ່ຽນ ບົດ ບັນທຶກ ທາງການ ທູດ ລະ
ຫວ່າງ ອູ ແກຣນ  ແລະ ສະຫະລັດ 
ເຊິ່ງຢືນຢັນ ວ່າ ບັນດາ ຂະ ບວນ
ການ ພາຍ ໃນ ຂອງທັງ 2 ປະ ເທດ  
ໄດ້ ສຳ ເລັດ ແລ້ວ.
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(Xinhua) - ວັນ ເສົາ ທີ 3 
ພຶດສະພາ ຜ່ານມາ,   ຊາວຍີ່ ປຸ່ນຜູ້ ສະ
ແຫວງ ຫາ ສັນຕິພາບ  ເກືອບ 40,000 
ຄນົ  ໄດ້  ເຂ້ົາ ຮວ່ມ ການ ໂຮມ ຊມຸນມຸ
 ຢູ່ ສວນສາທາລະນະ ແຫ່ງ ໜ່ຶງ ທ່ີ ນະ
ຄອນຫຼວງ ໂຕ ກຽວ  ໃນ ວັນ ລັດຖະ
ທຳ ມະນູນ ໂດຍຮຽກຮ້ອງ ໃຫ້ ເຄົາ
ລົບ ລັດຖະທຳ ມະນູນ ສັນຕິພາບ ຂອງ 
ປະ ເທດ  ແລະ  ຕໍ່ຕ້ານ ສົງຄາມ  ແລະ  
ການຂະຫຍາຍກຳລັງອາວຸດ; ສະມາ
ຊິກລັດຖະສະພາ, ນັກວິຊາການ ແລະ 
ປະຊາຊົນຈໍານວນຫຼາຍ ໄດ້ຖືກເຊີນ
ໃຫ້ເວ້ົາໃນການຊມຸນມຸ ໂດຍຜູເ້ຂ້ົາ
 ຮ່ວມຫຼາຍຄົນຖືປ້າຍ ແລະ ປ້າຍໂຄ
ສະນາທ່ີມີຂ້ໍຄວາມເຊ່ັນ “ຕ່ໍຕ້ານການ
ຂະຫຍາຍກຳລັງອາວຸດ” ແລະ “ຮັກ
ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ປົກປ້ອງສັນ
ຕິພາບໂລກ!” ເພື່ອ ສະ ແດງ ການ ສະ
ໜັບ ສະໜູນ ຢ່າງ ໜັກ ແໜ້ນ ຂອງ
ພວກ ເຂົາ ຕໍ່ ແນວຄິດ ສັນ ຕິ ພາບ .

ລັດຖະທຳ ມະນູນ ສະບັບ ປັດ
ຈຸ ບັນ ຂອງ ຍີ່ປຸ່ນ   ປະກາດ ໃຊ້ ໃນ ປີ 
1947  ແລະ  ເປັນທີ່ຮູ້ຈັກໃນ ຊື່  ລັດ
ຖະທຳ ມະນູນແຫ່ງ ສັນຕິພາບ ຫັຼງສົງ
ຄາມ ເຊິ່ງມາດຕາ 9 ຍົກເລີກສົງ
ຄາມ ແລະ ຫ້າມປະເທດຮັກສາກຳ
ລັງທາງບົກ, ທາງທະເລ ແລະ ທາງ
ອາກາດ ລວມເຖິງຄວາມສາມາດ
ໃນການເຮັດສົງຄາມອື່ນໆ.

 ເປັນ ເວລາ ຫຼາຍ ທົດ ສະ ວັດ
 ແລ້ວທ່ີມາດຕາ 9  ແມ່ນ ຂ້ໍ ຈຳກັດ ພ້ືນ
ຖານ ຕ່ໍ ຄວາມ ພະຍາຍາມ ດ້ານ ການ 
ທະຫານ ຂອງ ຍ່ີປຸ່ນ;  ແນວ ໃດ ກໍ ຕາມ,
ໃນ ຊຸມ ປີ ມ່ໍໆ ມາ ນ້ີ, ລັດຖະບານ ຍ່ີປຸ່ນ
 ໄດ້ ປະຕິບັດຂັ້ນຕອນຕ່າງໆ  ເຊັ່ນ: 
ການ ຍົກ ເລີກ ຂ້ໍ ຫ້າມ  ການ ປ້ອງ ກັນ
ຕົນເອງຮ່ວມກັນ (collective self-
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defense)  ແລະ ປັບປຸງ ເອກະສານ
ທ່ີ ກ່ຽວຂ້ອງກັບ ຄວາມ ໝ້ັນຄົງ  ແລະ 
ການປ້ອງ ກັນ ປະ ເທດ 3 ສະບັບ ເຊິ່ງ 
ໄດ້ ເຮັດ ໃຫ້ ປະຊາຊົນ ມີ ຄວາມ ເປັນ
 ຫ່ວງ ຢ່າງ ໜັກໜ່ວງ.

ບັນດາເຈ້ົາ ໜ້າ ທ່ີ ລະດັບສູງ
ຈາກບັນດາພັກ ຝ່າຍ ຄ້ານ  ໄດ້ ຮຽກ 
ຮ້ອງ ບ່ໍອະນຸຍາດໃຫ້ ສະ ພາ ແຫ່ງ ຊາດ   
ສະ ເໜີ ປັບປຸງ ລັດ ຖະ ທຳ ມະ ນູນ ໂດຍ
ເນ້ັນ ໜັກ ເຖິງ ຄວາມ ຈຳ ເປັນໃນການ
 ປົກ ປັກ ຮັກ ສາ ສັນ ຕິ ພາບ, ຊີ ວິດ, 
ການດຳລົງຊີບ, ສິດ ທິ ມະ ນຸດ ດ້ວຍ 
ການນຳໃຊ້ລັດ ຖະ ທຳ ມະ ນູນ ສະບັບ 
ປັດ ຈຸ ບັນ.

ໂທໂມໂກະ ທາມູຣະ 
(Tomoko Tamura) ຫົວໜ້າ ພັກ 
ກອມ ມນູດິ ຍ່ີປຸນ່ ກາ່ວ ໃນ ຄຳ ປາ ໄສ
 ຂອງ  ນາງ ວ່າ ການ ກະທຳ ຕ່າງໆຂອງ 
ລັດຖະບານ ຍ່ີປຸ່ນ  ໄດ້ ລວມເອົາກອງ 
ກຳລັງ ປ້ອງ ກັນ ຕົນ ເອງ ເຂ້ົາ ໃນ ລະບົບ
ບັນຊາ ການ ທະຫານ ຂອງ ສະຫະລັດ
ອາ ເມ ລິ ກາໂດຍພ້ືນຖານແລ້ວ ແລະ 
ກ່າວ ເສີມວ່າ   ຍີ່ປຸ່ນ ຄວນສົ່ງເສີມ 
ການ ທູດ ເພ່ືອສັນຕິພາບ ໃນ ອາຊີ ຕາ
 ເວັນ ອອກ ທີ່ ປາ ສະ ຈາກ ຄວາມ ກັງ
ວົນເລ່ືອງ ສົງຄາມ ຕາມ ລັດຖະທຳ ມະ
ນູນ  ແລະ ສ້າງ ຂອບການເຮັດວຽກ
ທ່ີກວ້າງຂ້ຶນສຳລັບ ການ ເຈລະຈາ 
 ແລະ ການ ຮ່ວມ ມື .

ຊິເງອາກິ ໂຄງະ (Shigeaki 
Koga) ອະດີດ ເຈົ້າ ໜ້າ ທີ່ ກະຊວງ
 ເສດຖະກິດ, ການ ຄ້າ  ແລະ ອຸດສາ
ຫະກຳ  ກ່າວວ່າ  ໂລກ ກຳລັງປະສົບ
ກັບ ການ ປ່ຽນ ແປງ ຢ່າງ ເລິກ ເຊ່ິງ ແລະ 
ຍ່ີປຸ່ນ ຄວນຢຶດໝ້ັນ ໃນຈິດ ໃຈ ແຫ່ງ
ສັນຕິພາບ ທ່ີ ມີ ຢູ່ ໃນ ລັດຖະທຳ ມະ
ນູນຂອງ ຕົນ; ເຂົາ ຢ້ຳ ວ່າ ຍີ່ປຸ່ນ ຄວນ 

ຢຸດຕິ ການ ເພ່ິງ ພາ ອາ ໄສ ບາງ ປະ ເທດ 
 ແລະ ສ້າງສາຍ ພົວພັນ ທາງ ການ ທູດ 
ຄືນ ໃໝ່  ບົນ ພ້ືນຖານ ການ ແລກປ່ຽນ  
ແລະ  ຄວາມ ເຂົ້າ ໃຈ ລະຫວ່າງ ປະຊາ
ຊົນ ກັບ ປະຊາຊົນ  ໂດຍ ກ່າວ ວ່າ ການ 
ປະ ທະ ກັນ  ສາມາດ ແກ້ ໄຂ  ແລະ ຮັກ 
ສາ ສັນ ຕິ ພາບໄດ້  ໂດຍຜ່ານ ການ ເຈ
ລະຈາເທົ່ານັ້ນ.

ມານາບຸ ຊາໂຕະ (Manabu 
Sato) ອະດີດສາດສະດາຈານທ່ີມະ
ຫາວິທະຍາໄລໂຕກຽວ ໄດ້ວິພາກວິ 
ຈານນະໂຍບາຍຂະຫຍາຍກອງກຳ
ລັງທະຫານຂອງລັດຖະບານຍ່ີປຸ່ນ
ໃນປັດຈຸບັນວ່າ ເປັນການຂັດກັບ
ຈິດໃຈຂອງລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ 
ຕ້ັງຄໍາຖາມກ່ຽວກັບລາຍຈ່າຍດ້ານ
ປ້ອງກັນປະເທດຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ; ເຂົາ 
ເຊືອ່ ວ່າ ການ ປະຖ້ິມ ສງົຄາມ (war-
renouncing) ຕາມມາດຕາ 9  ໄດ້ 
ນຳ ສັນຕິພາບ ມາສູ່ ຍ່ີປຸ່ນ ໃນ ໄລຍະ 
ຍາວ ຫຼັງ ສົງຄາມ, ລັດຖະບານ ຄວນ 
ໃຫ້ ຄວາມສໍາຄັນກັບການ ນຳ ໃຊ້ ຊັບ
ພະຍາກອນ ເພື່ອ ການ ສຶກສາ, ສະ
ຫວັດດີ ການຂອງ ປະຊາຊົນ  ແລະ 
ປັບປຸງ ໂຄງ ສ້າງ ສັງຄົມ.

ການ ໂຮມ ຊຸມນຸມດ່ັງກ່າວ  
ໄດ້ ດຶງ ດູດ ຊາວ ໜຸ່ມ  ແລະ ຄອບຄົວ 
ເປັນ ຈຳນວນ ຫຼວງ ຫຼາຍ. ແມ່ຜູ້ໜຶ່ງ
ທີ່ພາລູກໆມາຮ່ວມຊຸມນຸມ ກ່າວຕໍ່
ຊິນຮວາວ່າ “ຂ້ອຍຫວັງວ່າລູກໆ
ຂອງຂ້ອຍ ຈະເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນໃນສະ
ພາບແວດລ້ອມທ່ີປາສະ ຈາກໄພຂ່ົມ
ຂູ່ຈາກສົງຄາມ; ໃນຖານະທີ່ເປັນພໍ່
ແມ່, ຂ້ອຍມີຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່
ຈະຖ່າຍທອດແນວຄິດນີ້”.

(Xinhua) - ພັກພະລັງ
 ປະຊາຊນົ ແຫ່ງ ຊາດ (National 
People’s Power - NPP) ພັກ
ລັດຖະບານຊຸດປັດຈຸບັນ ຊະນະ
ການເລືອກຕ້ັງລັດຖະບານທ້ອງ
ຖິ່ນ ປະຈຳປີ 2025 ໂດຍໄດ້
ຮັບຄະແນນສຽງ 43.26% ແລະ 
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ໄດ້ 3,927 ທີ່ນັ່ງໃນສະພາທ້ອງ
ຖ່ິນ, ອີງຕາມຜົນສຸດທ້າຍທ່ີເຜີຍ
ແຜ່ໂດຍຄະນະກຳມະການເລືອກ
ຕັ້ງເມື່ອວັນພຸດທີ 7 ພຶດສະພາ
ຜ່ານມາ.

ການ ເລືອກ ຕ້ັງທ່ີ ຈັດ ຂ້ຶນ
 ທົ່ວ ປະ ເທດ ໃນ ວັນ ອັງຄານ ທີ 6 

ພຶດສະພາ, NPP  ໄດ້ ຮັບ ຄະ ແນນ
ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍ ໃນ 266 ອົງການ
ປົກຄອງ ທ້ອງ ຖິ່ນ ຈາກທັງໝົດ 
339  ແຫ່ງທົ່ວ ເກາະແຫ່ງນີ້; ພັກ
ພະລັງ ປະຊາຊົນສາມັກຄີ ເຊິ່ງ
ເປັນຝ່າຍຄ້ານຕົ້ນຕໍ ໄດ້ອັນດັບ 
2 ດ້ວຍຄະແນນສຽງ 21.69% 
ໄດ້ 1,767 ທີ່ນັ່ງ ແລະ 13 ອົງ
ການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ. ໃນ ຂະ 
ນະທ່ີພັກສະຫະພັນ ເຊ່ິງເປັນພັກ 
ການເມືອງລັດທະ ມິນ ຊ້ັນ ນຳ ໄດ້ 
377 ທີ່ ນັ່ງ ແລະ 37 ອົງການ
ປົກຄອງ ທ້ອງ ຖ່ິນ, ສ່ວນພັກຄອງ
ເກຣສ ຊາວ ມຸດ ສະ ລິມສີ ລັງ ກາ 
ໄດ້  116 ທີ່ ນັ່ງ ແລະ 5 ອົງການ
ປົກຄອງ ທ້ອງ ຖິ່ນ.

ອີງ ຕາມຂ້ໍມູນຂອງ ຄະ
 ນະ ກຳ ມະ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ, ມີຜູ້ 
ລົງ ທະບຽນ ເລືອກຕ້ັງ ທັງ ໝົດ 
17,156,338 ຄົນ  ແລະ ມີຜູ້
ມາໃຊ້ສິດ ປະ ມານ 60%.

ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XII ຂອງພັກ ຢ່າງ
ເປັນລະບົບ, ອັນໄດ້ສ່ອງແສງ
ໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຮັບຜິດຊອບ
ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ
ພັກ, ສະແດງເຖິງຄວາມມີຊີວິດ
ຊີວາຂອງການເສີມຂະຫຍາຍປະ
ຊາທິປະໄຕ, ສະຕິປັນຍາລວມ
ໝູ່ຢູ່ພາຍໃນພັກ ໃນການບູລະ
ນະແນວທາງການເມືອງ ແລະ 
ແນວທາງການຈັດຕ້ັງຂອງພັກ
ເຮົາໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ແທດເໝາະ, 
ສອດຄ່ອງ, ຮັດກຸມ ແລະ ສົມ
ບູນຂຶ້ນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.

ລັດຖະບານ ແລະ ອົງ
ການປົກຄອງທ້ອງຖ່ິນຂ້ັນຕ່າງໆ 
ມີຄວາມພະຍະຍາມສູງໃນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການຍູ້ຂະ
ບວນການດ້ານຕ່າງໆ ເຮັດໃຫ້
ປະເທດເຮົາສືບຕ່ໍຮັກສາໄດ້ສະ
ຖຽນລະພາບທາງການເມືອງໜັກ
ແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມເປັນລະ
ບຽບຮຽບຮ້ອຍ, ສາມາດຜ່ານຜ່າ 
ແລະ ແກໄ້ຂບນັຫາເຄັງ່ຮອ້ນໄດ້
ໂດຍພື້ນຖານ; ການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຮັກສາໄດ້
ຈັງຫວະການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງ
ຕໍ່ເນື່ອງ; ການຜະລິດສິນຄ້າ, 
ການຈັດເກັບ ແລະ ຄຸ້ມຄອງງ ົບ
ປະມານ ປະຕິບັດໄດ້ຕາມຄາດ
ໝາຍ ເຊິ່ງໃນໄຕມາດທີ 1 ປີ 
2025 ເສດຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວ
ໃນລະດັບ 4.5%; ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ອົງຄະນະພັກ
ເມືອງ-ນະຄອນ ແລະ ຮາກຖານ
ພັກມາຮອດປັດຈຸບັນສຳເລັດ 
143 ອົງຄະນະພັກ ເທົ່າກັບ 
96.62% ແລະ ຈະສໍາເລັດທັງ
ໝົດພາຍໃນເດືອນມິຖຸນານີ້, 

ເປັນພື້ນຖານ ແລະ ບົດຮຽນໃຫ້
ແກ່ການກະກຽມ ແລະ ດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຢູ່ຂ້ັນແຂວງ 
ແລະ ກະຊວງ, ອົງການ ໃຫ້ໄດ້
ຮັບຜົນດີ, ຍູ້ແຮງຂະບວນການ
ປະຕິບັດຂ້ໍແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ
ພັດທະນາ, ການສະເຫີຼມສະຫຼອງ
ວັນສໍາຄັນຂອງພັກ, ຂອງຊາດ, 
ກ້າວເຂ້ົາສູ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງ
ທີ XII ຂອງພັກ ໃຫ້ເປັນຂະ
ບວນຟົດຟື້ນ.

ຄະນະບໍລິຫານງານສູນ
ກາງພັກ ສະແດງຄວາມເປັນຫ່ວງ
ເປັນໄຍຕ່ໍສະພາບຄວາມເຄ່ັງຮ້ອນ, 
ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ການເງິນ ໂດຍສະເພາະ
ບັນຫາເງນິເຟ້ີ, ການເໜັງຕີງຂອງ
ອັດຕາແລກປ່ຽນ, ຄ່າຄອງຊີບ-
ລາຄາສິນຄ້າ, ບັນຫາຫຍໍ້ທໍ້ໃນ
ສັງຄົມ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ສົ່ງຜົນກະ
ທົບຕ່ໍຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະ
ຊາຊົນ, ພະນັກງານ, ທະຫານ, 
ຕໍາຫຼວດ... ໂດຍສະເໜີໃຫ້ລັດ
ຖະບານ, ອົງການປົກຄອງແຕ່ລະ
ຂ້ັນ ຕ້ອງສືບຕ່ໍສຸມໃສ່ແກ້ໄຂໃຫ້
ຕົກໄປເປັນກ້າວໆ.

ໂອກາດນີ້, ສະຫາຍ 
ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນ
ເນັ້ນໜັກບັນດາວຽກງານຈຸດ
ສຸມຈຳນວນໜຶ່ງຄື:

1. ເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນໍາການ
ຫັນລົງກ່ໍສ້າງຮາກຖານການເມືອງ 
ຕິດພັນກັບການພັດທະນາຊົນນະ
ບົດຮອບດ້ານ ຕາມແຜນພັດທະ
ນາຂອງເມືອງ ແລະ ຂອງຕາແສງ 
ເພ່ືອແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງ
ປະຊາຊົນ; ຄະນະພັກທຸກຂັ້ນ 
ຕ້ອງຖືເອົາວຽກງານນ້ີ ເປັນຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງຂອງຕົນ, 
ສຸມໃສ່ເຂດພູດອຍຫ່າງໄກສອກ
ຫຼີກ ແລະ ຈຸດລໍ່ແຫຼມຕ່າງໆ, ຈັດ
ສັນງ ົບປະມານ ເພື່ອສ້າງ ແລະ 

ປັບປຸງໂຄງລ່າງພື້ນຖານ, ເສີມ
ກໍາລັງ ແລະ ປັບປຸງສອງກໍາລັງ 
ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ເຊິ່ງ
ເປັນວຽກທ່ີຕ້ອງເຮັດເປັນປະຈໍາ 
ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ.

2. ສືບຕໍ່ຊີ້ນໍາການແກ້
ໄຂບັນຫາເຄ່ັງຮ້ອນທາງດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ການເງນິ ຕິດພັນກັບບັນ
ຫາຫຍໍ້ທໍ້ໃນສັງຄົມໃຫ້ໄວ, ໃຫ້
ທ່ວງທັນກັບສະພາບການ ໂດຍ
ສະເພາະການແກ້ໄຂບັນຫາປາກ
ທ້ອງຂອງປະຊາຊົນ, ການຂະ
ຫຍາຍການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ,... 
ມອບໃຫ້ລັດຖະບານ ເອົາໃຈໃສ່
ຊ້ີນໍາການວາງມາດຕະການຕ້ານ
ແລ້ງ-ຕ້ານຖ້ວມ, ການລະບາດ 
ຂອງພະຍາດ ກໍຄືການຮັບມືກັບ
ໄພພິບັດຕ່າງໆ, ລວມເຖິງບັນຫາ
ອັກຄີໄພ ທ່ີເຫັນວ່າເກີດຂ້ຶນຢ່າງ
ຕໍ່ເນື່ອງ.

3. ສືບຕ່ໍນໍາພາຊ້ີນໍາການ
ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕ້ັງຂອງ
ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ຂະແໜງ
ການສາຍຕັ້ງຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ຖືກ
ຕ້ອງຕາມທິດຊ້ີນໍາ, ມີຜົນສໍາເລັດ 
ແລະ ທັນຕາມກໍານົດເວລາທ່ີວາງ
ໄວ້; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍຮີບຮ້ອນ
ສືບຕ່ໍກະກຽມຄວາມພ້ອມດ້ານ
ຕ່າງໆ ໃນການຈັດຕັ້ງຕາແສງ 
ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ໂດຍ
ໃຫ້ມີແຜນກໍານົດສ້າງຕ້ັງ ຕິດພັນ
ກັບແຜນຄົນ, ແຜນວຽກ (ຂະ
ແໜງການ) ແລະ ແຜນງບົປະມານ.

4. ສືບຕໍ່ຊີ້ນຳການຍູ້ຂະ
ບວນການກະກຽມກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຄ້ັງທີ XII ຂອງພັກ ໃຫ້ເປັນ
ຂະບວນການກວ້າງຂວາງ; ນໍາ
ເອົາບັນດາເອກະສານກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ ໄປຈັດຕັ້ງສຳມະນາ, ຄົ້ນ
ຄວ້າບັນຫາທ່ີຍັງບ່ໍທັນແຈ້ງ, ສືບ
ຕ່ໍທາບທາມຄໍາເຫັນໃຫ້ກວ້າງ
ຂວາງ ແລະ ເຂົ້າລວງເລິກຕື່ມ.

5. ກະກຽມການດໍາເນີນ
ຊີວິດການເມືອງທ້າຍສະໄໝ ຂອງ
ຄະນະບໍລິຫານງານພັກກະຊວງ, 
ອົງການ, ນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ 
ແລະ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ
ພັກ ສະໄໝທ ີXI ຕິດພັນກັບ
ການກະກຽມບຸກຄະລາກອນ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄ້ັງທີ XII ຂອງ
ພັກ ຕາມຫຼັກການ, ຂັ້ນຕອນ 

ແລະ ລະບຽບການ ຢ່າງຮັດກຸມ 
ແລະ ເຂັ້ມງວດ.

ສະຫາຍ ທອງລຸນ ສີສຸ
ລິດ ຍັງໄດ້ສະແດງຄວາມເຊື່ອ
ໝ້ັນ ແລະ ຮຽກຮອ້ງໃຫ້ສະຫາຍ
ການນຳແຕ່ລະຂັ້ນ ຈົ່ງພ້ອມກັນ
ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບການ
ເມືອງຂອງຕົນ, ເຊີດຊູຄວາມ
ເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຄວາມເປັນ

ແບບຢ່າງນຳໜ້າໃຫ້ສູງຂ້ຶນ ເພ່ືອ
ສືບຕໍ່ນຳພາ-ຊີ້ນຳທົ່ວພັກ, ທົ່ວ
ລັດ, ທົ່ວກອງທັບ ແລະ ທົ່ວປວງ
ຊົນລາວ ສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ບັນດາຄາດໝາຍສູ້ຊົນທ່ີກອງປະ
ຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກເຮົາ
ວາງອອກ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດ
ອັນຈົບງາມ.

(ຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ)

leg]afDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)
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ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 

ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ 

ຄະນະບັນນາທິການ 

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ທ່ານ ແກ້ວລະກາ ຊ້ອຍໄຊຍະ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ 

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ

ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ

xaopkxtfyf Xgvwv-AI?
.-hc[[zyf 9tgxaozyfgxaowr

ຫວ່າງບໍ່ດົນມານີ້ ກອງປະຊຸມລະດັບ
ໂລກສຳລັບນັກໜັງສືພິມຈາກທົ່ວໂລກ ປະຈຳ
ປີ 2025 ທີ່ ສ.ເກົາຫຼີ ໄດ້ສຳເລັດລົງດ້ວຍ
ໝາກຜົນທ່ີຄວນເບ່ິງໄວ້ເປັນບົດຮຽນໃນການ
ນຳໃຊ້ປັນຍາປະດິດ (AI) ເຂົ້າໃນວຽກງານ
ໜັງສືພິມ, ຫົວຂໍ້ກອງປະຊຸມປະຈຳປີນີ້ ລົງ
ເລິກການແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວກັບບົດບາດ
ຄວາມສຳຄັນ ກໍຄືຜົນກະທົບຂອງ AI ຕໍ່ວຽກ
ງານໜັງສືພິມ (ໜັງສືພິມ Vientian Times 
ປະຈໍາວັນທີ 8 ເມສາ 2025). ຂ່າວໃຫ້ລາຍ
ລະອຽດວ່າ ກອງປະຊຸມລະດັບໂລກສຳລັບນັກ
ໜັງສືພິມທົ່ວໂລກນີ້ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນເປັນປະຈຳແຕ່
ລະປີ ນັບແຕ່ປີ 2013 ເປັນຕົ້ນມາ, ສຳລັບປີ
ນີ້ ກອງປະຊຸມໄດ້ລົງເລິກເນື້ອໃນທີ່ເປັນໃຈ
ກາງໃນການນຳໃຊ້ AI ເຂົ້າໃນວຽກງານໜັງ
ສືພິມ ຄື: “ກຳນົດອະນາຄົດຂອງວຽກໜັງສື
ພິມ ໃນຍຸກສື່ AI ແກ້ໄຂບັນຫາລິຂະສິດ ແລະ 
ສິ່ງທ້າທາຍດ້ານຈັນຍາບັນ”. ຕໍ່ໄປແມ່ນບາງ
ແງ່ຄິດ ຫຼື ຄໍາເຫັນຂອງຜູ້ແທນຈາກບາງປະ
ເທດທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ເຊັ່ນ: ທ່ານ ນາງ 
ຢິນກາວ (Yin CAO) ຈາກໜັງສືພິມລາຍ
ວັນ China Daily ຂອງ ສປຈີນ ໄດ້ຊີ້ບອກ
ວ່າ AI ນັ້ນ ໃຫ້ທັງປະໂຫຍດ ແລະ ທັງໂທດ, 
ມັນຂຶ້ນກັບການນຳໃຊ້; ພວກເຮົາຕ້ອງນຳໃຊ້ 
AI ໃຫ້ເປັນ, ໃຊ້ຢ່າງສະຫຼາດ ມີການຄາດຄິດ
ຢ່າງຖີ່ຖ້ວນຄື ຕ້ອງກວດກາຂໍ້ມູນໃຫ້ລະອຽດ
ແນໃສ່ປ້ອງກັນບ່ໍໃຫ້ມີການລະເມີດສິດທິຂອງ
ຄົນເຮົາ. AI ຊ່ວຍພວກເຮົາໃນການຮ່າງ ແລະ 
ຕັ້ງຫົວຂໍ້ບົດຂ່າວ-ບົດຄວາມໄດ້ດີ; ແຕ່ພ້ອມ
ດຽວກັນນັ້ນ, ພວກເຮົາກໍຕ້ອງມີສະຕິ ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນເລື່ອງການລະເມີດລິຂະສິດ ເພາະຂໍ້
ມູນທີ່ຊອກຜ່ານ AI ນັ້ນ ກວ້າງຂວາງມາຈາກ
ຫຼາຍແຫຼ່ງ. AI ຊ່ວຍພວກເຮົາໄດ້ດີໃນວຽກ
ວິໄຈ ແຕ່ກໍມີຄວາມສ່ຽງເລື່ອງການເຜີຍແຜ່
ຂ່າວປອມ-ຂ່າວບິດເບືອນຄວາມຈິງ ແລະ ການ
ລະເມີດລິຂະສິດ. ທ່ານ ນາງ ນາຕາເລຍ ຊິວ
ຊັກ (Natalia Szewczak) ນັກໜັງສືພິມທຸ
ລະກິດ ອິນໄຊເດີ (Insider) ຈາກປະເທດໂປ

ໂລຍ ມຄີາໍເຫັນວ່າ: ຄວນໃຊ ້AI ເປນັຕົວຊວ່ຍ, 
ບໍ່ແມ່ນນໍາໃຊ້ເພ່ືອເຮັດວຽກແທນນັກໜັງສື
ພິມ, ຍ້ອນວ່າ AI ບໍ່ສາມາດເຮັດບົດບາດເຈາະ
ເລິກການສອບຖາມ-ສອບສວນ ຄືນັກໜັງສື
ພິມ, ບໍ່ສາມາດລົງເລິກບັນຫາທີ່ສັບສົນດ້ານ
ກົດໝາຍ ເພື່ອນຳໄປສູ່ການປ່ຽນແປງໄດ້; ຈຸດ
ດີເດັ່ນຂອງ AI ນັ້ນ ກໍຄືມັນຊ່ວຍຫຍໍ້ເວລາໃນ
ການຊອກ ແລະ ຄັດເລືອກຂໍ້ມູນທີ່ຈຳເປັນ, 
ເຮັດໃຫ້ນັກໜັງສືພິມພວກເຮົາມີເວລາຫຼາຍ
ຂ້ຶນໃນການສ້າງສັນຜົນງານໃໝ່ໆອອກສູ່ສັງ
ຄົມ. ທ່ານ ຮວາງ ຊັອກຮາ (Hwang Seok-
ha) ຈາກໜັງສືພິມ ພູຊານ ລາຍວັນ ສ.ເກົາຫຼີ 
ມີຄໍາເຫັນກ່ຽວກັບບັນຫານ້ີວ່າ ນະໂຍບາຍການ
ນຳໃຊ້ AI ນັ້ນຕ້ອງເນັ້ນເລື່ອງຄວາມໂປ່ງໃສ 
ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ອ່ານ (ຜູ້ບໍລິໂພກສື່) ຮູ້ທີ່ມາ
ຂອງຂໍ້ມູນທີ່ໄດ້ມາຈາກ AI ສິ່ງທີ່ຄວນລະວັງ
ກໍຄື ບັນຫາລໍາອຽງ, ອະຄະຕິດ້ານຂໍ້ມູນ; ດັ່ງ
ນັ້ນ, ຈຶ່ງຕ້ອງມີການກວດກາ (ຂໍ້ມູນຈາກ AI) 
ຢ່າງຈິງຈັງຕັ້ງໜ້າແທ້ໆ. ທ່ານ ນາງ ຢິນກາວ 
(ຈາກໜັງສືພິມ China Daily) ໄດ້ເນັ້ນໃຫ້
ທຸກຄົນມີສະຕິກ່ຽວກັບຜົນຮ້າຍຂອງຂ່າວປອມ, 
ຂ່າວຫຼອກລວງທີ່ເກີດຈາກການນຳໃຊ້ AI 
ເພາະວ່າມັນເປັນຂ່າວທ່ີເຮັດໃຫ້ຜູ້ອ່ານງງົ ແລະ 
ຍາກທ່ີຈະຈຳແນກອອກວ່າອັນໃດເປັນຂ່າວ
ປອມ ອັນໃດເປັນຂ່າວຈິງ. ທ່ານ ນາງ ດຽນ 
ຟູເອັນເຕ (Dian Fuente) ຈາກສະຫະລັດອາ
ເມລິກາ ໄດ້ໃຫ້ທັດສະນະວ່າ ຈຸດດີຂອງ AI 
ກໍຄືມັນຊ່ວຍໃຫ້ບັນດານັກໜັງສືພິມເບົາມື, ມີ
ເວລາໃຊ້ຫົວຄິດປະດິດສ້າງເພ່ືອຜະລິດຜົນງານ
ໃໝ່ໆ ເຊ່ິງກໍຄ້າຍກັບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ແທນຈາກ
ປະເທດໂປໂລຍ. 

ນ້ີເປັນການສັງລວມແບບຮຽບຮຽງ ຖ້າ
ຢາກຮູ້ລະອຽດໃຫ້ຕິດຕາມອ່ານບົດ “World 
Journalists Conference debates AI‘s 
impact on the media” ໃນໜັງສືພິມ 
Vientiane Times ປະຈຳວັນທີ 8 ເມສາ 
2025.

l ໂດຍ : ພູຜາ
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#  [jk;dt[n

A realty salesman had just discovered that the piece of land he 
had sold was completely under water.

“That customer's going to come back here pretty mad,” he said to 
his boss. “ Should I give him his money back?” “ Money back?” roared 
the boss. “What kind of salesman are you? Get out there now and sell 
him a houseboat”.

Initiative
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